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Azərbaycan prezidenti İlham Əliyev
və xanımı Mehriban Əliyeva Münhen
Təhlükəsizlik Konfransı çərçivəsində
“Ukraynadan əlavə - Avropada həll
olunmamış münaqişələr” mövzusun-

dakı paneldə iştirak ediblər. APA-nın
xəbərinə görə, prezident İlham Əliyev
paneldə çıxış edib, daha sonra sualları
cavablandırıb. “Vestnik Kavkaza”
agentliyinin məlumatına görə, tədbirdə
iştirak edən Ermənistan nümayəndəsi
Azərbaycan prezidenti İlham Əliyevə
müraciət edərək, Azərbaycan
Ordusunu ermənilərin mövqelərini
atəşə məruz qoymaqda və cəbhə böl-
gəsində gərginliyin artırılmasında itti-
ham edib.

Azərbaycan prezidenti isə  bildirib
ki, günahı həmişə bizim üstümüzə
atmaq erməni tərəfinin taktikasıdır:
“Onlar bizim əraziləri işğal ediblər,
beynəlxalq hüququ pozublar, Xocalıda

soyqırım törədiblər, bizim tarixi və dini
abidələrimizi məhv ediblər və bundan
sonra günahı bizim üstümüzə atırlar.
Lakin məsələ ondan ibarətdir ki,
erməni əsgər Azərbaycanın işğal olun-

muş ərazilərində nə edir? Erməni
əsgər Ağdamda nə axtarır? Əgər o
öldürülmək istəmirsə, qoy Ağdama
getməsin. Qoy İrəvanda, Gümrüdə, öz
ölkəsində qalsın. Sizin ölkənizdə
özünüz üçün yer kifayət qədərdir,
orada onsuzda elə də çox adam qal-
mayıb. Bəs siz Ağdamda, Füzulidə nə
edirsiniz?”

Dövlət başçısı Ermənistanın
vəziyyəti gərginləşdirilməsi ilə bağlı
konkret misal da çəkib. Prezident ötən
ilin vasitəçilərin danışıqlarda aktivliyi
baxımından çox diqqətəlayiq olduğunu
vurğulayıb və Vladimir Putinin avqust
ayında Sarkisyanla onun görüşünü
təşkil etməsini xatırladıb: “Sentyabrda

isə Kerri Ermənistana prezidenti və
mənim aramda danışıqlar raundu təşk-
il edib . Nəhayət, oktyabrın sonunda
prezident Olland bizi Parisə dəvət etdi.
Burada mən deyərdim ki, əla, çox kon-
struktiv görüş oldu. Hər iki tərəf, o
zaman bu görüşün uğurlu olduğunu
bəyan edərək, qoşunların təmas xət-
tində gərginliyin azalmasına səy
göstərəcəklərini vəd etdilər. Bəs sonra
nə baş verdi? 

On gün keçməmiş Ermənistan
Ağdam da daxil olmaqla işğal olunmuş
ərazilərdə irimiqyaslı hərbi təlimlərə
başladı. Ermənistan tərəfinin
məlumatına görə təlimlərə 47 min hər-
bçi cəlb olunmuşdu. Onlar işğal olun-
muş ərazilərdə hərbi texnika, aviasiya,
helikopterlərdən istifadə etməklə
manevrlər həyata keçirirdilər. Üç gün
bizim ordu səbr nümayiş etdirərək, heç

bir reaksiya vermədi, lakin sonradan
ermənilər Mİ-24 döyüş helikopterləri

vasitəsilə Azərbaycan Ordusunun
mövqelərinə hücuma keçdilər. Bizim
ordumuz cavab verməli oldu,
helikopterlərdən biri vuruldu və bu
Azərbaycanı ittiham etməkdən ötrü
Ermənistan üçün əsas oldu. Yəni,
onlar təxribat törədərək gərginliyin
azaldılmasına bu qədər səy göstərmiş
Fransa, Rusiya və ABŞ liderlərinə hör-
mətsizlik nümayiş etdirdilər. Onlar
düşünürlər ki, onlara nə sərf edirsə,
onu edə bilərlər və heç kim onları
cəzalandırmayacaq. 

Bu onların davranışının əsas
səbəbidir. İndi də eynilə günahı Azər-
baycanın üstünə atırlar və “atəş
açmayın” deyirlər. Beləliklə, mənim
Ermənistana mesajım budur: İşğala
son qoyun, siz işğala son qoyduğunuz
andan etibarən sülh, qarşılıqlı təmas
və barışıq bərqərar olacaq. Və bunun
baş verməməsinin səbəbi erməni
əsgərinin Ağdam və Fizulidə
olmasıdır”. Qeyd edək ki, panel
Sloveniyanın prezidenti Borut Pahorun
sədrliyi ilə keçirilib. Müzakirələrdə Ser-
biyanın baş naziri Aleksandr Vuçiç,
Gürcüstanın baş naziri İrakli Qarib-
aşvili, Xorvatiya baş nazirinin birinci

müavini, xarici və Avropa işləri üzrə
nazir Vesna Pusiç də iştirak ediblər.

Prezident İlham Əliyev Bakının
Xətai rayonu ərazisində yeni yaradılan
fəvvarələr və şəlalələr kompleksi ilə
tanış olub. Bakı Şəhər İcra
Hakimiyyətinin başçısı Hacıbala Abu-
talıbov görülən işlər barədə dövlə-
timizin başçısına məlumat verdi.
Uzunluğu 150 metr olan kompleks ən
müasir tələblər səviyyəsində qurulub.
Fəvvarələr və şəlalələr kompleksinin
altında müasir texniki infrastruktur və
idarəetmə mərkəzi yaradılıb. Müxtəlif
rəngli 700-dən artıq işıq effekti fəv-
varələrə xüsusi yaraşıq verəcək.

Qeyd edək ki, Prezident İlham
Əliyevin tapşırıqlarına uyğun olaraq
son illər Bakı şəhərində park və xiya-
banların əsaslı şəkildə qurulması və

yeni parkların, yaşıllıq zolaqlarının
salınması, müasir tələblərə cavab

verən istirahət guşələrinin yaradılması
istiqamətində tədbirlər ardıcıl olaraq

davam etdirilir. Salınan yeni parklar və
yaşıllıq zolaqları, əhaliyə xidmət
göstərən iaşə obyektləri, bağlarda və
xiyabanlarda ən müasir tələblərə
cavab verən infrastrukturun yaradıl-
ması Bakının dünyanın ən gözəl
şəhərlərindən birinə çevril məsi
istiqamətində həyata keçirilən
əhəmiyyətli tədbirlərdəndir. Xətai ray-
onu ərazisində yeni yaradılan fəv-
varələr və şəlalələr kompleksi də pay-
taxtda və respublikamızın digər böl-
gələrində həyata keçirilən abadlıq və
quruculuq işlərinin davamıdır. Kom-
pleksdə müasir işıqlandırma sistemi
qurulub, yeni yaşıllıq zolağı salınıb,
abadlıq işləri aparılıb, əraziyə key-
fiyyətli plitələr döşənib.

Fəvvarələr və şəlalələr kom-
pleksində yaradılan şəraitlə yaxından
tanış olan dövlətimizin başçısı müvafiq
tövsiyələrini verdi.

Prezident İlham Əliyev
Türkiyə Respublikasının iqti-
sadiyyat naziri Nihad Zey-
bekçinin başçılıq etdiyi

nümayəndə heyətini qəbul
edib. Nazir Nihad Zeybekçi
Türkiyə Respublikasının Pre -
zi denti Rəcəb Tayyib

Ərdoğanın salamlarını dövlə-
timizin başçısına çatdırdı.

Görüşdə ölkələrimiz
arasında dostluq və qardaşlıq
münasibətlərinin bütün sahə -
lərdə uğurlu inkişafından
məm nunluq ifadə olundu,
ikitərəfli əlaqələrimizin siyasi,
iqtisadi, enerji, qarşılıqlı sər-
mayə qoyuluşu, infrastruktur,
müasir sənaye parklarının

yaradılması, ticarət, kənd
təsərrüfatı və digər sahələrdə
daha da genişləndirilməsi ilə
bağlı məsələlər ətrafında fikir
mübadiləsi aparıldı. Dövləti -
mizin başçısı Prezident Rə cəb
Tayyib Ərdoğanın sa lam larına
görə minnətdarlığını bil dirdi,
onun da salamlarını Tür kiyə
dövlətinin başçısına çatdır-
mağı xahiş etdi.  president.az

Azərbaycan prezidenti: “Mənim Ermənistana 
mesajım budur: İşğala son qoyun!” 
“Erməni əsgər Azərbaycanın işğal olunmuş ərazilərində nə edir? Erməni əsgər 
Ağdamda nə axtarır? Əgər o öldürülmək istəmirsə, qoy Ağdama getməsin”

İlham Əliyev Xətai rayonu ərazisində yeni yaradılan 
fəvvarələr və şəlalələr kompleksi ilə tanış olub
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Kürdüstan Bölgəsi Başçısı Məsud
Bərzani, Sykes-Picot razılaşmasının
süni olduğunu və bölgədə yeni
sərhədlərin qanla çəkildiyində ifadə etdi.
Kürdüstan Bölgəsi Başçısı Məsud
Bərzani, Sykes-Picot razılaşmasının
süni olduğunu və bölgədə yeni
sərhədlərin qanla çəkildiyində ifadə etdi.
London mərkəzli əl Hayat qəzetində
yayımlanan reportajda, Bərzani, "İraqın
tək parça olaraq qalması istənirsə, yeni
bir sistem lazım olduğunu" ifadə etdi.
Köhnə İraqın müvəffəqiyyətsiz olduğunu
dilə gətirən Bərzani, "Heydər Abadi
İraqın qurtarılması üçün son fürsətdir.
Əgər qədərdə İraqın tək parça olaraq
qalması varsa, yeni bir sistemə, yeni

rəhbərlik formasına ehtiyac var "dedi.
Işidi ilə döyüşün Sünni bölgələrdə
yaşandığını və təxribata səbəb
olduğunu ifadə edərək, "Sünnilər, terror-
istləri uzaqlaşdırmaq üçün tez davran-
malı. Sünnilər, onlar adına danışan

siyasi liderliyi təyin "deyə danışdı
IŞİD'in kürd millətinin qazanımlarını

hədəf aldığını söyləyən Başçı Bərzani,
nəticə alıcı bir döyüş üçün ağır silahlara
ehtiyac olacağını ifadə edərək, "Sykes-
Picot yapaydı. Bölgədə yeni sərhədlər
qanla çəkilir "saptamasında tapıldı.

Bərzani, "Almaniyada gələn Milan
tanksavar mərmiləri çox təsirli oldu. O
mərmilər olmasaydı döyüş daha uzun
müddət bilər və daha çox şəhid verə
bilərdim "dedi. Məsud Bərzani, IŞİD'in
içində Sovetlər Birliyi, Ərəb ölkələri və
İraqlı təqaüdçü hərbi zabitlərin iştirak
etdiyinə diqqət çəkərək, silahlı mənsub
sayının da 50 min olduğunu qeyd etdi. 

NerinaAzad

Dünən Münihdə başlayan 51.
Beynəlxalq Təhlükəsizlik Konqresinə
qatılan Kürdüstan Region Başçısı
Məsud Bərzani və İraq Baş naziri
Heydər İbadi bir araya gəldi.

BasNews (Münhen) Dünən
Münihdə başlayan 51. Beynəlxalq
Təhlükəsizlik Konqresinə qatılan
Kürdüstan Region Başçısı Məsud
Bərzani və İraq Baş naziri Heydər
İbadi bir araya gəldi.

51. Beynəlxalq Təhlükəsizlik
Kongresin'e qatılan iki lider bəzi
siyasi, hərbi və iqtisadi başlıqları
görüşmək üzrə bir araya gəldi.
İraq hökumətini təmsil Baş nazir
İbadi'nin yanında Maliyyə naziri Hoşiyor

Zebari, Daxili İşlər naziri Mihammed
Salim Xeban və İraqın Almaniya konsulu

Husêl əl-Xətib yer aldı. Kürdüstan Böl-

gəsi adına Kürdüstan Region Başçısı
Məsud Bərzani ilə Peşmerge naziri
Mustafa Seyid Qədr, Kürdüstan Başçılıq
Divanı Başçısı Fuad Hüseyn, Kürdüstan

Region hökuməti xarici işlər
sözçüsü Felah Mustafa və
Almaniya Kürdüstan Region
nümayəndəsi Dılşad Bərzani yer
aldı. Bir saatı aşan davam edən
görüş mətbuata bağlı reallaşdı.
Yığıncaq ardından Baş nazir Hey-
dər İbadi görüş haqqında detal ver-
məzkən, "Qardaşım Bərzani ilə
etdiyimiz görüş müsbət keçdi."
Dedi. İraq Baş naziri İbadi ilə
görüşməsi tamamlana Kürdüstan
Region Başçısı Məsud Bərzani,
sonra Almaniya Baş naziri Angela

Merkel ilə görüşməyə başladı. (d.z)

Yaxın Şərqdə gizli bir mənbədən ver-
ilən məlumatda İŞİD-in gələcək planları
açıqlanıb. Axar.az CNN-ə istinadən
xəbər verir ki, İŞİD-in sonrakı planların-
da yeni girovlar əldə etmək üçün Livan
və İordaniyaya hücum etməsi nəzərdə
tutulub. Məlumatda İŞİD-in girovları
Suriyaya apararaq yeni təbliğati video
çarxlar hazırlayaraq dünyaya yayacağı
da qeyd edilib. CNN-in milli təhlükəsizlik
məsələləri üzrə şərhçisi Mayk Roccer bu
məsələyə rəy bildirərkən bunu mümkün

məsələ kimi qiymətləndirib.
O bildirib ki, Suriyanı tərk etmiş

qaçqınların çoxu Livan və İordaniya
sərhədində yerləşdirilib. İŞİD belə halda
qaçqın düşərgələrini tutmağa cəhd edə
bilər. ABŞ-ın istefaya çıxmış aviatoru Rik
Frankona isə Suriyanın sərhədində və
Şimali İordaniyada çoxlu İŞİD tərəfdar-
ları olduğunu qeyd edib.

Ekspertlərə görə isə, digər narahate-
dici məsələ İŞİD-in girovları qul kimi sat-
mağa hazırlaşmasıdır. Mayk Roccer

vurğulayıb ki, İŞİD-in bu planı sadəcə
pul tələsidir və biz bu məsələ ilə bağlı
heç bir səhvə yol verməməliyik.

Suriyanın Kobani şəhərində kürdlərə
uduzan “İslam Dövləti” (İŞİD) terror qru-
plaşması bölgədə daha bir zərbə alıb.

Publika.az xarici mediaya istinadən
xəbər verir ki, tərəflər arasındakı son
toqquşmalardan sonra İŞİD Kobaninin
ətrafındakı daha 13 kənddən çıxarılıb.

Məlumata görə, İŞİD hazırda Koban-
inin 10 kilometrliyindədir. Qeyd edək ki,
yanvarın sonunda kürd gücləri Kobani

şəhərinin terror qruplaşmasından azad
olunduğunu bəyan edib. Ötən həftənin
şənbə günü terrorçuluğa qarşı beynəlx-
alq koalisiya güclərinin komandanı,
amerikalı general-leytenant Ceyms Terri
də İŞİD-in koalisiya güclərinin dəstəyi ilə
Kobanidə tam məğlubiyyətə uğradıl -
dığını bildirib. İŞİD terror qruplaşması isə
dünən Kobanidə məğlub olduğunu ilk
dədə etiraf edib. Əlavə edək ki, Kobani
uğrunda döyüşlər ötən ilin sentyabr ayın-
dan gedirdi.

İordaniya Kralı özünü İslam Dövləti
adlandıran qruplaşmanın  İslamla heç bir
əlaqəsi olmayan qorxaq və kriminal ter-
rorçu təşkilat adlandırıb. Publika.az-ın
məlumatına görə, İordaniya Kralı  II
Abdulla ölkənin Hərbi Hava Qüvvələrinin
əsir götürülmüş pilotu Muaz əl-Kasas-
beyə İŞİD silahlıları tərəfindən diri-diri
yandırılmasından sonra belə bir bəya -

natla çıxış edib.
İşgəncə ilə qətlə yetirilən qəhrəmanın

ailəsinə və İordaniya xalqına başsağlığı
verən Kral II Abdulla bildirib ki, M.Kasas-
be öz vətənini, xalqını və etiqadını
müdafiə edərək əsl qəhrəman kimi şəhid
olub və “bu çətin anlarda bizim borcum-
uz birləşərək üzləşdiyimiz çətinliklərə və
təhdidlərə qarşı mübarizə aparmaqdır”.

ABŞ və koalisiya qüvvələri ötən sutka
ərzində İŞİD-in Suriya və İraqdakı
mövqelərinə havadan 14 zərbə endirib.

Publika.az xəbər verir ki, bu barədə
ABŞ silahlı qüvvələrinin mərkəzi koman-
danlığı məlumat yayıb. Məlumata görə,
hava hücumu zamanı qruplaşmanın
Suriyanın Türkiyə ilə sərhəddəki Kobani
şəhəri ətrafındakı mövqeləri bombal-

anıb. Aviazərbələr nəticəsində ekstrem-
istlərin Əl-Hasaka şəhəri yaxınlığındakı
neft avadanlıqları məhv edilib. İraqın
Mosul, Təl Əfar və Fəlluca şəhərləri
ətrafında İŞİD-ə məxsus düşərgələr
dağıdılıb. ABŞ Maliyyə Nazirliyinin mə -
lumatına görə, İŞİD neft qaçaqmalçı -
lığından hər gün 1 milyon dollara yaxın
qazanc götürür.

Öcalan həbsdən çıxandan
sonra harada yaşayacaq?

PKK lideri Abdullah Öcalan həbsdən
çıxdıqdan sonra harada yaşayacağı barədə
suallara müəllifi olduğu “Kürd problemi və

demokratik xalq həlli” kitabında ay dınlıq
gətirib. Axar.az xəbər verir ki, Öcalan kitabda
harada yaşayacağı barə də suallara üstü -
örtülü şəkildə cavab verib: “Həbs xa nadan
çıxdıqdan sonra harada yaşayacağım barədə
sual hər kəsi maraqlandırır. Çox xəyalpərəst
adam deyiləm. “İnqilabi reallıq” deyilən bir
həyat tərzinə sahibəm və həbsxanadan son-
rakı həyatıma yox, hələ uşaqlıqdan bu yana
olan ömür yoluma baxılarsa, bu tip sualların
cavabını almış olarsız”.

İŞİD Mosulu da tərk edir
“İslam dövləti” (İŞİD) terror qruplaşması

Suriyanın Kobani şəhərindən sonra daha
bir strateji məntəqəni itirmək üzrədir. Publi-

ka.az xarici mediaya istinadən xəbər verir
ki, İŞİD koalisiya güclərinə aid döyüş təy-
yarələrinin bombardmanlarından sonra
şəhərin mərkəzini boşaldıb. İraq regional
kürd rəhbərliyinin Peşmerge Güclərinin 5-ci
birlik Komandiri Magdid Herki ötən gün
günorta saatlarından koalisiya güclərinə aid
döyüş təyyarələrin şəhərin mərkəzinə güclü
hava hücumları təşkil etdiyini söyləyib.
General-mayor Magdid Herki bombardman-
lardan sonra İŞİD-in şəhərin mərkəzinin
yarısını boşaltdığını bildirib. 

İordaniya “qisas əməliyya -
tı”na başladı: 55 ölü

İordaniya pilotunun İŞİD terror qruplaş-
ması tərəfindən diri-diri yandırılmasından

sonra ölkənin hərbi təyyarələri qruplaşmaya
ilk zərbələrini endirib. Publika.az xarici medi-
aya istinadən xəbər verir ki, İordaniya Rakka
şəhəri də daxil olmaqla İŞİD-in Suriyadakı bir
çox mövqeyini vurub. 

İordaniya dövlət televiziyasından verilən
məlumata görə, aviazərbərlər nəticəsində
İŞİD-in 55 üzvü ölüb. Qeyd edək ki, İordaniya
Kralı Abdullah pilot Muat Safi əl-Kasiyeşbini
yandıraraq öldürən İŞİD terror qruplaşmasına
sərt mesaj göndərib. Kral pilotun qanının yerdə
qalmayacağını və İŞİD-i şəxsən özünün bom-
balayacağını bildirib. İordaniya Krallıq Divanın-
dan verilən yazılı açıqlamaya görə, Kral Abdul-
lah paytaxt Ammandakı Ordu Qərargahında
yüksək rütbəli hərbçilərlə görüşündə İŞİD-ə
veriləcək cavabın sərt olacağını deyib. Xatır-
ladaq ki, İŞİD ötən ilin sonlarında girov
götürdüyü iordaniyalı pilot Muat Safi əl-
Kasiyeşbini fevralın 3-də diri-diri yandıraraq
öldürüb. Bundan dərhal sonra iraqlı terrorçu
qadın Sajida əl-Rişavi ilə “Əbu Hüzeyfə”
ləqəbli Ziyad Kerbuli edam olunub.

Başçı Bərzani: Kürdüstanın sərhədləri qanla çəkilir

Münihdə Bərzani və İbadi görüşməsi

İŞİD-in gələcəklə bağlı amansız planı üzə çıxdı

İŞİD-ə Kobani ətrafında daha bir zərbə

Kral İŞİD-ə meydan oxudu

İŞİD neftdən hər gün bir milyon dollar qazanc götürürwww.a
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2 fevral 2014-cü il tarixdə
Daşkəsən şəhər Mədənçilər
mədəniyyət evində 2 fevral Azər-
baycan Gəncləri gününün 18-ci
ildönümü ilə bağlı tədbir keçir-
ilmişdir. Tədbir iştirakçıları ilk
öncə öz bayramlarlarının qeyd
olunması mərasiminə şəhər
mərkəzində ucaldılmış
əbədiyaşar ulu öndərimizin
abidə kompleksi önünə tər gül-
çiçək dəstələri qoymaqla
başladılar. Tədbirə rayonun
bütün yaşayış məntəqələrini
əhatə etməklə gənclər dəvət
olunmuşdular.

Gənclər günü münasibətilə
Daşkəsən Rayon İcra
Hakimiyyətinin, Rayon Gənclər
və İdman İdarəsinin və YAP
Daşkəsən rayon təşkilatı Gən-
clər Birliyinin ümumrayon təd-
birində Rayon İcra Hakimiyyə-
tinin Başçısı cənab Əhəd Abıyev
toplantını açıq elan edərək bildir-
di ki, gənclər bizim gələcəy-
imizdir. Biz onların inkişafı,
vətənpərvərlik tərbiyəsinin for-
malaşdırılması, istedadlı gən-
clərin aşkara çıxarılması gən-
clərin vahid ideologiya ətrafında
birləşdirilməsi üçün ulu öndərim-
izin siyasətinə sadiq qalaraq
daim düşünür, hər yerdə gən-
clərə yaşıl işıq yandırırıq. Öz
hərtərəfli fəaliyyəti ilə seçilən
Gənclər və İdman Nazirliyi də

məhz bu məqsədlə ulu öndərim-
izin böyük uzaqgörənliyi ilə
yaradılmışdır.

İcra Hakimiyyətinin Başçısı
daha sonra nitqinə davam
edəərk bildirmişdir ki, Azərbay-

canın bütün dərdlərinə loğman
olan ulu öndərimiz talenin
göndərdiyi xilaskar kimi gəncləri
də bir təşkilat halında bir-
ləşdirərək, müstəqil Azərbaycan
üçün vətənpərvər bir nəsil
yetişdirmək missiyasını uğurla
başa çatdırmışdır. Bu gün Azər-
baycan gəncliyi illərdən bəri
beynəlxalq aləmdə özünün
riyakarlığı, ikiüzlülüyü ilə nüfuz
qazana bilmiş erməni lobbisi ilə
üz-üzə dayanmışdır.Yetkin Azər-
baycan gəncliyi bir çox məqam-

larda, ideoloji mübarizələrdə
erməni lobbisinin saxtakar-
lıqlarını, riyakarlığını ifşa edir,
onlara tutarlı cavablar verirlər.
Müstəqillik dövrünün ilk illərində
öz talelərinin ümidinə buraxılan

Azərbaycan gəncliyi bu günkü
şən həyata və xoş gələcəyə görə
ulu öndərimizə daimi borclu və
minnətdardır. Məhz əbədiyaşar
ulu öndərin təşəbbüsü və sərən-
camları ilə 1994-cü ildə Azərbay-
can Gənclər və İdman Nazirliyi
təşkil edilmişdir. Bu günkü gən-

clər gününün də yaradıcısı və
təşəbbüsçüsü ulu öndər olmuş-
dur. Məhz onun özünün bilava-
sitə iştirakı ilə bir neçə dəfə Azər-
baycan gənclərinin forumu keçir-
ilmişdir. Biz fəxr edirik ki,

müstəqil Azərbaycanın yetir-
mələri olan, təhsilimizdə, idman
sahəsində, istər tibb, elm,
mədəniyyət, istər sosial iqtisadi
həyatda xalqımızı layiqincə təm-
sil edən, aktiv fəaliyyət göstərən
savadlı, böyük intellektual
dünyagörüşünə, dərin biliyə
malik olan gənclərimiz vardır.

Möhtərəm Prezidentimiz
cənab İlham Əliyev Azər-
baycan gəncliyinin ehtiyac
və qayğı larının, problem-
lərinin həlli üçün həmişə
maraqlanmış,onlara daim
kömək göstərmişdir. Bu
gün “Azərbaycan gəncliyi
2011-2015-ci illərdə”
Dövlət Proqramı uğurla
icra olunmaqdadır. Rayon
gənclərinə diqqət və
qayğını indi də hər birimiz
prioritet vəzifə kimi qəbul
edirik.Bu gün özünü gənc
kimi hiss edən, gənclərlə
birgə olan, onların arzuları
ilə, qayğıları ilə yaşayan

hər birimizin bayramıdır. Bu
bayram münasibətilə hamınızı
təbrik edir, möhtərəm Preziden-
timizin gənclər qarşısında qoy-
duğu mühüm vəzifələrin uğurla
icra edilmə sində müəvəf-
fəqiyyətlər arzulayıram.

Rayon İcra Hakimiyyətinin
Başçısı cənab Əhəd Abıyevin
geniş məzmunlu giriş nitqindən
sonra Rayon Gənclər və İdman
İdarəsinin rəisi Samir
Həsənovun məruzəsi dinlənildi.
Məruzəçi qeyd etdi ki, Müstəqil

Azərbaycan Respublikası ulu
öndər Heydər Əliyevin müəyyən
etdiyi strategiya və Prezidentimiz
cənab İlham Əliyev rəhbərliyi ilə
çox böyük inkişaf yolu keçmişdir.

Azərbaycan gəncliyinə göstə -
rilən diqqət və qayğıya görə
müstəqil Azərbaycan Respub-
likasının gəncləri Ümummilli lid-
erimiz Heydər Əliyev ideyalarına
sadiq olmalı və Azərbaycan
Prezidenti cənab İlham Əliyevin
ətrafında sıx birləşməlidirlər.

Sözün əsl mənasında ulu
öndər Heydər Əliyev ideyalarına,
möhtərəm Prezidentimiz cənab
İlham Əliyevə hər bir Daşkəsənli
gənc öz qəlbində böyük hörmət
və məhəbbət gəzdirirlər. Rayon-
umuza möhtərəm Preziden-
timizin xüsusi diqqət və qayğısı,
vətənimizə, xalqı mıza olan son-
suz sevgisi onu bizim ürəyimizdə
daimi və əbədi etmişdir. 

Biz Daşkəsən gəncləri olaraq
möhtərəm Prezidentimiz Cənab
İlham Əliyevi Azərbaycan Res -
pub likasının daimi lideri, ömürlük
Prezidenti görmək istəyirik. Azər-
baycan Respublikasının hər bir
bölgəsində olduğu kimi, rayonu-
muzda da «Gənclər siyasəti
haqqında» Azərbaycan Respub-
likası Qanu nunun tələbləri
Daşkəsən rayon İcra Hakimiyyə-
tinin başçısı cə nab Əhəd
Abıyevin rəhbərliyi və yaxından
köməyi sayəsində uğurla həyata
keçirilir. Məhz belə diqqət və
qayğıya görə biz gənclər hör-
mətli başçımıza minnətdarıq. 

6 fevral  2015-ci il tarixdə
Bərdə rayonu ərazisində
müvəqqəti məskunlaşmış  laçın-
lı məcburi köçkünlərlə  Laçın
Rayon İcra Hakimiyyəti başçısı
Akif Səlimovun görüşü və səy-
yar qəbulu keçirilmişdir. Qəbul-
da Rayon İcra Hakimiyyəti
başçısı aparatının məsul işçiləri,
həmçinin rayonun əlaqədar
idarə və müəssisələrinin rəhbər-
ləri  iştirak etmişlər.

Görüşdə Rayon İcra
Hakimiyyətinin başçısı Akif
Səlimov Ölkə Prezidenti cənab
İlham Əliyevin rəhbərliyi altında
müstəqil Azərbaycan dövlətinin
ildən-ilə daha da inkişaf edərək
dünyada nüfuzunun artdığını,
ordu quruculuğu sayəsində əldə
olunan nailiyyətləri, əhalinin
həyat səviyyəsinin dayanmadan
yüksəldiyini qeyd edərək bütün

məcburi köçkünlər kimi laçın-
lıların da  qayğılarının daim
dövlətimizin nəzarətində
olduğunu bildirmişdir. Rayon
rəhbəri çıxışında Azərbaycan
Respublikası Prezidenti cənab
İlham Əliyevin  apardığı uğurlu
daxili və xarici siyasət, ordu
quruculuğu sayəsində tor-
paqlarımızın yağı düşməndən
azad ediləcəyi günün uzaqda
olmadığını xüsusilə qeyd edərək
məcburi köçkünlərin tezliklə ata-
baba yurdlarına dönəcəklərinə
əminliyini vurğulamışdır.
Məcburi köçkünlərlə görüşdən
sonra 320 nəfər rayon sakininin
iştirakı ilə səyyar qəbul keçir-
ilmişdir. Yüksək səmimiyyət
şəraitində keçirilən səyyar
qəbulda 33 nəfər laçınlı məcburi
köçkünün müraciətləri din-
lənilmişdir. Müraciətlərdə

qaldırılan məsələlər əsasən
mənzil-məişət şəraitinin

yaxşılaşdırılması, müayinə və
müalicə,  maddi cəhətdən

köməklik olunması, işlə təmin
edilmə və təhsil məsələləri
barəsində olmuşdur. Görüşdə
xüsusilə şəhid ailələri, Qarabağ
müharibəsi əlilləri və veteran-
larının qaldırdıqları məsələlərə
daha həssaslıqla yanaşılmış,
səyyar qəbulda səsləndirilmiş
müraciətlərlə bağlı aidiyyəti üzrə
konkret  tapşırıqlar verilmiş, ver-
ilmiş tapşırıqların icrası Rayon
İcra Hakimiyyəti başçısı
aparatının əlaqədar şöbələrinin
nəzarətinə götürülmüşdür.
Sonda məcburi köçkünlər onlara
göstərilən hərtərəfli və davamlı
qayğıya görə dövlət başçısına
minnətdarlıq ifadə etmişlər.

2 fevral – Gənclər günü
respublikamızın digər yerlərində

olduğu kimi Cəlilabadda da tən-
tənə ilə qeyd olundu.Tədbir işti-
rakçıları əvvəlcə Ulu Öndər Hey-
dər Əliyevin abidəsi önünə gül-
çiçək dəstələri qoyublar. Sonra

iştirakçlar Heydər Əliyev
Mərkəzinə gələrək Ulu Öndərin

həyat və fəaliyyətini əks etdirən
eksponatlarla tanış oldular.Daha
sonra rəsmi hissə Cəlilabad
Rayon İcra Hakimiyyətinin iclas
zalında davam etmişdir.Tədbirdə

Cəlilabad Rayon İcra
Hakimiyyətinin başçısı Əziz Əzi-
zov çıxış edərək tədbir işti-
rakçılarını salamladı, gəncləri bu
əlamətdar gün münasibətilə
təbrik etdi. Gənclər gününün
təsis edilməsi ilə bağlı tarixə tox-
unan İcra başçısı bildirdi ki,
ölkəmizdə gənclərə belə böyük
dəyərin verilməsi Ulu Öndər
Heydər Əliyevin adı ilə bağlıdır.
Məhz Ümummilli Liderin 1997-ci
ildə imzaladığı fərman ilə 2
fevral – Gənclər günü kimi qeyd
olunmağa başlanmışdır. Əlbəttə,
bu, hər şeydən əvvəl, Heydər
Əliyevin gənclərə olan yüksək
etimadı və güvənindən irəli gəlir-
di.Ə.Əzizov qeyd etdi ki, Heydər
Əliyevin siyasi xəttində gənclərə
olan yüksək diqqət və qayğı
daim özünü bariz şəkildə göstər-
mişdir. Ulu Öndər hakimiyyəti

illərində gənclərin ictimai-siyasi
həyatda fəal rol oynamalarına
xüsusi diqqət yetirərdi. 1994-cü
ildə Gənclər və İdman Nazir-
liyinin yaradılması bir tərəfdən
Azərbaycan gəncliyinin vahid
rəhbərlik altında birləşdirilməsi
üçün düşünül müşdüsə, digər
tərəfdən gənclərin hərtərəfli
dövlət qayğısı və dəstəyi ilə
əhatə olunması üçün idi.İcra
başçısı bu gün də ölkədə gən-
clər siyasətinin uğurla davam
etdirildiyini, gənclərin beynəlxalq
səviyyədə təhsil almaları, onların
həyatın müxtəlif sferalarında lay-
iqincə təmsil oluna bilmələri
üçün geniş və hərtərəfli imkan-
ların yaradıl dığını, dövlət idarəçi-
lik sistemində gənclərin önə çək-
ildiyini və şəxsən cənab Prezi-
dent İlham Əliyev tərəfindən
dəstəkləndiyini bildirdi. Bütün

bunların isə, əlbəttə, Azərbaycan
gəncliyinin daha yüksək, dövrün
tələblərinə uyğun səviyyədə
yetişmələri və ölkə mizi beynəlx-
alq aləmdə layiqincə təmsil
etmələri üçün əvəzsiz olduğunu
vurğuladı. Çıxışı zamanı Cəlil-
abada həyata keçirilən gənclər
siyasəti və gənclərin sosial
vəziyyəti məsə ləsinə də toxunan
İcra başçısı qeyd etdi ki, bu gün
rayonun və ölkənin ictimai-siyasi
həyatında rayon gənclərinin
göstərdiyi fəallıq onların hazırki
səviyyə sinin kifayət qədər yük-
sək olduğunu söyləməyə əsas
verir.. Daha sonra rayonun icti-
mai-siyasi həyatında fəallığı ilə
seçilən bir qrup gəncə RİH-nin
fəxri fərmanları və qiymətli
hədiyyələr təqdim olundu. Təd-
birdə Rayon Gənclər və İdman
İdarəsinin 2014-cü ilin yekunları-
na həsr olunmuş hesabatı din-
lənildi.

Daşkəsəndə 2 fevral Gənclər günü qeyd olunmusdur

Laçın Rayon İcra Hakimiyyəti başçısının məcburi köçkünlərlə
növbəti görüşü-səyyar qəbulu Bərdə şəhərində keçirilmişdir

CƏLİLABADDA GƏNCLƏR GÜNÜ QEYD OLUNDU
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İŞİD ötən il sentyabrın 16-
dan mühasirədə saxladığı və
ələ keçirdiyi Suriyanın Kobani
(Ayn əl-Ərəb) şəhərində

məğlub olduğunu etiraf edib.
Ötən həftə bu barədə ilk dəfə
kürd qüvvələri məlumat yayaraq
Kobaninin İŞİD-dən təmi-
zləndiyini bəyanlamışdılar. Artıq
İŞİD yaraqlıları da Kobanini tərk
etdiklərini etiraf ediblər. 

Bununla bağlı yayılmış video
müraciətdə ərəb dilində Afrika
ləhcəsində danışan silahlı

bildirib ki, “bir qədər əvvəl bom-
bardımanlar və qardaşlarımızın
ölümü səbəbindən Ayn əl İslam
dan geri çəkildik. İŞİD qalacaq,

bunu Obamaya da deyin”. 
Ancaq o, bir daha bu şəhərə

hücum edəcəklərini iddia edib.
Daha bir terrorist isə bildirib ki,
koalisiya aviasiyası Kobanini
aramsız olaraq bombalayıb.
Bunun nəticəsində də şəhərdə
bir dənə salamat bina qalmayıb.
O hətta koalisiya təyyarələrinin
Kobanidə motosikiletləri də

bombaladığını deyib. 
Ancaq Kobanidən çıxarılan

İŞİD İraqda kürdlərə qarşı
hücumları gücləndirib. Belə ki
Kobani ilə eyni zamanda Bağ-
dad yaxınlığında Diyalə
əyalətindən çıxarılan İŞİD
qüvvələri ötən həftə qəflətən
Kərkük şəhərinə hücum edib.
İŞİD qüvvələri Kərkükdən uza-
qlaşdırılsa da, təhlükə hələ də
qalır. İŞİD Kərkükü qoruyan
kürd peşmərgələrinə ağır zərbə
vura bilib, yalnız koalisiya avi-
asiyasının zərbələrindən
sonra İŞİD-çilər geri çək-
ilməyə məcbur qalıblar. 

ABŞ hökuməti Kobanidən
İŞİD-çilərin təmizlənməsində
koalisiya aviasiyasının böyük
rol oynadığını bildirib. ABŞ
dövlət katibi Con Kerri İŞİD-ə
qarşı əməliyyatlarda avi-
asiyanın rolunu yüksək
qiymətləndirib. Bəzi hesabla-
malara görə, ötən 6 ay
ərzində koalisiya bombard-
manlarında 6 min İŞİD
yaraqlısı öldürülüb. 

Ancaq Qərb ölkələrində

də hesab edirlər ki, hava zər-
bələri İŞİD-i bitirmək üçün
yetərli deyil. Bu arada məlum
olub ki, ABŞ İraqa əlavə quru
qoşunları göndərə bilər. Bu
barədə ABŞ-ın müdafiə naziri
Çak Hegel CNN telekanalına
müsahibə sində bildirib. Ancaq
nazir quru qüvvələrinin birbaşa
İŞİD-lə döyüşmək üçün deyil,
hədəfləri müəyyən etmək üçün
göndəriləcəyini qeyd edib. 

Ötən gün İŞİD növbəti dəfə
öz varlığını Misirdə göstərib.
Belə ki Misirin Qəzza ilə sərhəd
məntəqəsi olan Rəfah
qəsəbəsinin cənubunda iki evə
raket atılıb. Raket zərbələri
nəticəsində 2 qadın və bir uşaq
ölüb, 3 nəfərsə yaralanıb. Hələ-
lik hücumun kimin tərəfindən
törədildiyi məlum deyil. 

Qeyd edək ki, yanvarın 29-
da məhz bu ərazidə yerləşən,
İŞİD-ə beyət etdiyini bəyan
edən “Ənsar Beyt əl-Maqdis”
qruplaşması Misir hökumət
qüvvələrinə hücum etmişdi.
Hücum nəticəsində 29 nəfər
ölmüşdü. Misirdə ötən ilin son-
larında fəallaşan qruplaşma
İŞİD-ə bağlı olduğunu bəyan
edib və hökumət qüvvələrinə
hücumları artırıb. Misir
hökuməti isə bu hücumlara
görə, “Müsəlman Qardaşlar”
Hərəkatını günahlandırıb. Ümu-
miyyətlə, Misirin Sina yarı-
madasında islamçı qruplar,
eləcə də silahlı bədəvi qəbilələri
hələ çox güclüdür və hərbi
çevrilişdən sonra hakimiyyətə
gələn qüvvələrə müqavimət
göstərir.  Kənan, musavat.com

Rusiyanın peşmərgə qüvvələrinə ter-
rorçulara qarşı mübarizədə yardım
etməməsi ölkədə bəzi qüvvələrin
narazılığına səbəb olur.

Axar.az xəbər verir ki, bu fikirlərin
müəllifi, Yaxın Şərq üzrə mütəxəssis
Səmən Baqdasarov Rudav-a verdiyi
açıqlamada bildirib ki, dünyanın super
gücləri arasında göstərilən Rusiya çox
güclü silahlara sahib olsa da, peşmərgə
qüvvələrinə yardım etməməsi geosiyasi

səhnədə birmənalı qarşılanmır:
“Qərb dövlətləri kürdləri Londonda

keçirilən konfransa çağırmadı. Rusiya
özünü böyük güc olaraq görən Qərb
ölkələrinin bu rəftarına qarşılıq olaraq bu
gün kürdlərə silah yardımı etmir. Bu
mövzuda Kremldə fikir ayrı-seçkiliyi də
var. Lakin qəti qərarın verilməsinə
beynəlxalq əlaqələr təsir edir”. Hərbi
ekspert Konstantin Sivkov da bu fikirdədir.
Onun sözlərinə görə, mövcud qanunlar

peşmərgə qüvvələrinə yardımı mümkün-
süz edir: “Mövcud qanunlar Rusiyanın
yar dımlarını əngəlləyir. Təəssüf ki, kürdlər

dünyada tam qəbul olunan siyasi tərəf
deyil. Buna görə də Rusiya yalnız qəbul
olunmuş rəhbərliyə silah yardımı edir”.

İslam Dövləti yaraqlılarının
nəzarətindəki Kobani şəhərini
ələ keçirən kürdlər bayram
etsələr də, Suriyanın şimal böl-
gəsində qələbə uğrunda
mübarizə davam edir.

Reuters xəbər agentliyinin
məlumatına görə, Birləşmiş
Ştatların başçılıq etdiyi koalisiya

qüvvələri artıq aylardır İslam
Dövlətinin nəzarətindəki şəhərə
yüzlərlə hava hücumu həyata
keçirib. Qonşu Türkiyə və Bir-
ləşmiş Ştatların muxtariyy-
atlərinə qarşı olması bu böl-
gədə onların qələbəsini
qoruyub saxlamasını daha da
çətinləşdirir. Bu qələbə kürdlər

üçün ağrılı qələbədir. Çünki
Kobaninin 200 minə yaxın saki-
ni hələ də Türkiyədəki qaçqın
düşər gələrindədir. Şəhərlərinin
darmadağın edilməsinə baxma-
yaraq, keçən həftənin sonu
Kobaninin Türkiyədəki qaçqın-
ları sərhəddə qələbəni rəqs
edərək qeyd edirdi.

ABŞ Nümayəndələr Məclisi
Xarici işlər Komissiyası üzvü və
Türk Dostluq Qrupu həmsədri
Gerry Connolly, Bölgədə böyük
bir insani böhranın yaşadığını
və təcili yardım üçün ulusarası
təşkilatların hərəkətə keçməsini
istədi.

BasNews Haber Merkezi -
ABŞ Nümayəndələr Məclisi
Xarici işlər Komissiyası üzvü və
Türk Dostluq Qrupu həmsədri
Gerry Connolly, Bölgədə böyük
bir insani böhranın yaşadığını
və təcili yardım üçün ulusarası
təşkilatların hərəkətə keçməsini
istədi. Işidi saldırılarısından
qaçan yüzlərlə Kürd sığın-
macının Şimali Kürdüstana çat-
dığını ifadə edən, ABŞ
Nümayəndələr Məclisi Xarici
işlər Komissiyası üzvü və Türk
Dostluq Qrupu həmsədri Gerry
Connolly, Amerikanın səsi

Kürtçe xidmətinə verdiyi açıqla-
mada, IŞİD'in Kobani hücumu
ardından Türkiyəyə keçən
Kobanêlilerle birlikdə sığı-
nacaq axtaran şəxslər
sayının bir milyonu aşdığını
söylədi. Connoly, insani bir
böhranın yaşandığını və
beynəlxalq cəmiyyətin
yardımıınn şərt olduğunu
da sözlərinə əlavə etdi.

Humanitar yardımın
yanında hərbi yardımın da
lazım olduğunu yazan Con-
noly, sözlərinin davamında;
"IŞİD'in almış olduğu kəndləri
geri alması üçün Peşmerge
Güçleri'ne dəstək olunmalıdır"
dedi.

Kürdlərin IŞİD'e qarşı koal-
isyondaki rollarının əhəmiyyətli
olduğuna toxunan Connoly,

Suriyada müxalif qüvvələrin
öyrədilməsi və hərbi yardım

üçün hazırlanan 1 milyard dol-
larlıq planı xatırlatdı. Bölgədəki
şərtlərdən qaynaqlı planın
qüsursuz olmadığına toxunan
Connoly, ediləcək silahlı
yardımın yanlış kişi və qrupların
əlinə geçmesindinden endişe-
lendiklerini ancaq bu potensial

problemlərin isə tam bir həlli
olmadığını söylədi.

'Türkiyə ikitərəfli
oynayır "

Virginia Demokrat Par-
tiya Millət vəkili,
Nümayəndələr Məclisi
Xarici işlər Komissiyası
üzvü və Türk Dostluq
Qrupu həmsədri Gerry
Connolly, Tür kiyə 'nin
IŞİD'e qarşı müba rizədə
bölgədə ikili oynadığını
iddia etdi. NATO üzvü olan

Türkiyənin neft karaborsasın-
dan təmin finans tan qaynaqlı
IŞİD'e qarşı təsirli mübarizədə
yürütmediğini be lirt ten Connoly,
Türkiyənin ikitə rəfli oynadığı
ifadələrini istifadə etdi.

Gerry Connolly, Türkiyənin
bölgədəki tarazlıqları himayəsi

və daxili təhlükəsizlik qayğıları
ilə icra etdiyi siyasətin səhv
olmadığını ancaq yaşanan
inkişafların Türkiyəni mənfi
istiqamətdə təsir edə sözlərinə
əlavə etdi. Türk Dostluq Qrupu
həmsədri Gerry Connolly
məqsədlərinin Türkiyə ilə bir-
likdə çalışaraq, IŞİD'i bəsləyən
maliyyə qaynaqları qurutmaq
olduğunu bildirdi. IŞİD'e qarşı
yaxın zaman da İran ilə ABŞ
arasında ola biləcək bir əmək-
daşlığın söz mövzusu ola
bilməyəcəyini ifadə edən Con-
nolly İraqda yaşanan problem-
lərin isə keçmiş baş nazir Maliki
dövründə başladığını, daha
güclü bir İraq görmək istədikləri-
ni ancaq bu andakı vəziyyət
səbəbiylə bunun mümkün
olmadığını və buna görə bir-
başa Kürdüstan Region höku -
məti ilə çalışdıqlarını bildirdi.

İŞİD Kobanidən çıxdı, 
amma kürdlərdən əl çəkmir
Koalisiya aviasiyası terror təşkilatına ağır zərbələr vurur

Kobanidə qələbəni bayram edən 
kürdlər mübarizəni davam etdirir

Connoly: Türkiyə Bölgədə ikili rol oynayır

Kürd peşmərgələr Rusiyadan küsüb
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Mûnich (Rûdaw)- Serokê
Herêma Kurdistanê Mesûd
Barzanî li bajarê Mûnich yê

Almanyayê piştî civîna xwe ligel
çend senetorekî amerîkî ji
Rûdawê re axivî û behsa

hevdîtinê xwe ligel berpirsên
welatên cîhanê kir.

Duhê Barzanî bi cuda cuda
bi Şêwrimenda Almanyayê
Angela Merkel, Serokwezîrê
Iraqê Heyder Ebadî, Berpirsa
Siyaseta Derveya Yekîtiya
Ewrupa Federica Mogherini,
Wezîrê Derveyê Norwêc Burg
Brend, Wezîra Parastina
Almanyayê Ursula Von Der
Leyen, Wezîrê Derveyê
Ermenîstanê Edward Nalbandi-
an û Serokwezîrê Lubnanê
Temmam Selam re civiya.

Barzanî wiha got: “Hevdîtinên
me hemû girîng bûn. Bi taybetî
civîna me ligel Şêwrimenda
Almanyayê Angela Merkel, pir
baş û serkeftî bû. Merkel pir
girîngî bi rewşa Herêma Kurdis-
tanê dide, herwiha ji min re got
ku biryar welatê wê biryar daye
çekê zêdetir û baştir ji Hêzên
Pêşmerge re bişîne, ku ev
gotineke pir xweş bû.”

Serokê Herêma Kurdistanê
wiha got: “Tişta ku cihê
dilxweşiyê ye ku, hemû bi çavê
rêzê li qehremaniya Hêzên

Pêşmerge dinerin.”
Peyamnêra Rûdawê Ji

Barzanî re pirsî, ti çi ji dayîkên
şehîdan re dibêje?, di bersivê
de wiha got: “Dilopek xwîna
pêşmergeyekî li cem min ji
hemû samanên dunyayê
buhatir e, lê ji ber ku em wê
xwînê di ber parastin Kurdis-
tanê û şeref û kerameta gelê
kurd de didin, em neçar in bi
xwîna xwe kerameta xwe
biparêzin. Ez serê xwe li ber
daykên şehîdan dadixim û
destên wan maç dikin.”

Navenda Nûçeyan – Serokê
giştî yê berê Hak-Parê Kemal
Burkay got ku ti qezenc jî têkoşî-
na PKKê ya bi çekan ji bo kur-
dan çênebû ye,  ku di encama
wê de kurdan gelek tişt winda
kirine. Burkay ji Ajansa Cîhanê
re got ku Koma Civakên Kurdis-
tanê (KCK) destpêka salên
2000an hatiye avakirin û wiha
got: “KCK ji bo ku PKK û hemû
rêxistinên legal girêdayê wê

bibe û bi rêya wê bê rêvebirin
hat damezrandin. PKK projeyek
ya dewletê bû û dewletê bi rêya

Ocalan û parêzerên wî ava kir.
Ji ber vê yekê jî ew qasî zêde
ajanên MÎTê di nav wan de
hene.” Burkay diyar kir ku
nêrînên wî û yên dewletê yên
derbarê pirsgirêka kurdan de ji
hevdu cuda ne û got ku ti pro-
jeyên hikûmetê di aliyê aştiyê de
nînin. Kemal Burkay anî ziman

ku dibe Ocalan ji girtîgehê der-
bikeve û wiha domand: “Heger
çareserkirina pirsirêkan û aştî
pêk were divê Ocalan jî ji
girtîgehê derbikeve.” Burkay
derheqê pêwendiyên PKK-KCK
û MÎTê de jî wiha got: “Dema ku
Ocalan anîn Tirkiyeyê dewletê ji
xwe re got bandora wî li ser PKK

heye û emê bi rêya wî rêxistinê
kontrol bikin. Herwiha dewletê li
gorî vê ramanê hewl da û rê
neda PKK xwe tesfiyê jî bike.
Rayedarên dewletê gotin ku
heger PKK tesfiye bibe valayi -
yek dê çêbibe, lê em dikarin
PKK kontrol bikin û emê bi rêya
wê jî kurdan kontrol bikin.”

Navenda Nûçeyan - Rêx-
istineke mafên mirovan li Sûriyê
ragihand ku di encama şerê li
Sûriyê de ku ev nêzîkî 4 salane
berdewam dike, 210 hezar û 60
kes hatine kuştin û milyonek û
500 hezar kes jî birîndar bûne.

Li gor amarên wê rêxistinê,
nîvê kuştiyên li Sûriyê sivîlin û ji
wan 10 hezar û 664 zarok in û 6
hezar û 783 jî jin in. Herwiha ji
hêzên dijbereyê 35 hezar û 827
şervan û ji Artêşa Sûriyê jî 45
hezar û 385 leşker hatine

kuştin, Her li gor wê rêxistinê,
24 hezar û 989 çekdarên biyanî
yên DAIŞ û Cebhet Elnusra û
zêdetirî 3 hezar çekdarên Şîe
yên alîgirên Artêşa Sûriyê
hatine kuştin. Li gor heman
amaran, di encama şerê li

Sûriyê de milyonek û 500
hezar kes li Sûriyê birîndar
bûne, tevî ku 3 milyon û 730
hezar kes li dervey Sûriyê
penaber bûne û nêzîkî 8
milyonan jî li hundirê Sûriyê
derbeder bûne.

Vê paşiyê ji encamên
pirsyan û xepartina min li dor êl,
eşîr û malbatên kurdî, ez rastî
vê xeleka windayî a beşdarbû-
na eşîra Bûbilana di alîkariya
şoreşa Agirî de hatim. 

Wek ku diyare di sala 1930î
de, piştî ku êrîşên tirkan bi girs-
bûn û hovane dora çiyayê Agirî
girtin û zor li şervanên azadiya
kurdan bi serokatiya ceneral
Ihsan Nûrî Paşa û hevalên wî
hat kirin, hingî serokatiya kome-
leya Xoybûnê ji kurdên başûrî
Kurdistana bakur û Binxetê
xwest ku, her eşîrek ji rex xwe
ve, eniyek şer dijî artêşa tirkan
vekin û her yek ji hindama xwe
ve êrîşî tirkan bikin. Hem ku

xaka xwe rizgar bikin û hem da
ku akam û bandora artêşa
tirkan ji ser şervanên Agirî sivik
bibe.. Wiha çend eniyên şer ji
rex kurdan ve, li seranserî
sînorê sûriyê û tirkiyê hatin pêk
anîn; yek ji wan eniyan, li herê-
ma navberî Amûdê û Qamişlo
bû, bi serokatiya axayê eşîra
Bûbilana Hecî Îbrahîmê Qaso
(1886-1976), û alîkariya axayê
Darê Eliyê Ehmedê Çelebî û
axayê Ewêna Hecî Ehmed
axayê Ewênî bû. 

Şerê eşîra Bûbilana bi tirkan
re, çend rojan dirêj kir. di wan
çend rojan de, çar-pênc neferên
tirkan kuştin, çendek hatin dîl
kirin û qereqola gundê Serçix-

anê bindestê xwe kirin û di
encam de tev herêma navbera
Mêrdîn û Nisêbînê kirin bin
destê xwe de û di nav xelkê de

belav bû û hat gotin: Dinya bûye
Kurmancî.. Ta niha jî dema ku
behsa wî heyamî dibe
kalemêrên me dibêjin (Sala
Kurmancî).

Lê xuya ye piştî ku ew çend
eniyên din zû bi paş de zîvirine;
wek a Tirbespiyê ku bi
serokatiya Haco bû, a Der-
basiyê ku bi serokatiya Qerdî
Beg û Ekrem Begê Cemîl paşa
bû, a Serê Kaniyê ku bi
serokatiya zarokên Îbrahîm
Paşayê Millî bû, a Kobanî ku bi
serokatiya Mustafa Şahîn,
Bozan Şahîn û Osmn Sebrî bû..

Di beravêtîkirina van eniyan
de û bidûrxistina serokên wan ji
bo rûniştna bi zorê li Şamê, ji
rex hikumeta Fransî ve ya ku
wê hingê di sûriyê de desthilat
bû, fermana Hecî Îbrahîmê
Qaso axayê eşîra Bûbilana ji
rex dewleta Kemalî ve derket û

artêşa Kemalî bi girsbûn lê
geriyan.. Veca ji neçarî, jinên
xwe şandin gundê Sîha bal mal-
bata Ehmedê Ûsiv, axayên
eşîra Kasika û ew, tevî gelek ji
zilamên xwe daketin binya xeta
fransawî, li gundê Doda û
Bilêqiyê bi cî û war bûn. 

Dibêjin, vê paşiyê Hecî
Îbrahîmê Qaso hawara xwe
gîhandiye Seîd Axayê Deqorî,
wî jî, ji Qudûr Beg yê ku wê
hingê Qayimqamê Nisêbînê bû,
hêvî kiriye ku efûya Îbrahîmê
Qaso Axayê Bûbilana ji bistîne..
Di encam de efûya wî ji
Diyarbekirê hatiye standin û
careke din zîviriye  gundê xwe
Zorava, jinên wan jî digel şarên
bi qeseb, wek xelat, Kasika bi
wan vekiribûn, vegeriyan
gundên xwe Zorava..

Konê Reş, Qamişlo,
05.02.2015 

Piştî tofana Nûh Pêxember,
mirov li herêma Botan anko
Mezra Botan; bajarê Şernex û
Cizîra Mîr Şeref de bi cih bûne.
Di pişt re di cîhanê de belav
bûne. Dibêjin dema keştiya Nûh
pêxember ji Eynsifnê destpê
kiriye û li ser çiyayê Cûdî
sekiniye, nav li çiyayê Cûdî
hatiye kirin û gotine (Cî dî), anko
keştiya Nûh Pêxember cihek ji
xwe re dît. Di Qurana pîroz de jî
hatiye: (We estewet e'lell Cûdî),
anko keştiya Nûh pêxember li

ser çiyayê Cûdî sekinîye..Jixwe
dibêjin ku peyva Mezopotamya ji
heyamê Yûnan û Romanan de ji
Mezra Botan hatiye girtin..!

Hem jî di nav Kurdan de
belve û dibêjin; di heyamê
tofanê de, dema keştiya Nûh di
ser çiyayê Şingalê re derabs
bûye, li çiyayê Şingalê ketiye û
konek têde hatiye vekirin. Marê
reş xwe kiriye gulofîtek û ew
kon girtiye.. Û dibêjin ku kevokê

bi nikilkê xwe, şaxek ji dara
zeytûnan, wek mizgînî ku nêzîkî
bejayê bûne, ji çiyayê Cûdî ji
Nûh pêxember re aniye û ji wê
hinge ve kevok û şaxikê
zeytûnê bûne sembola aşîtiyê!. 

Hem jî dibêjin ku navê Nûh
pêxember ji gotina (Nû) a kurdî
hatiye, bi wateye nûbûnê. Ji ber
ku dinya di wê hingê de ji nû ve
hatiye ava kirin... Dema ku Nûh
û her heştê hevalên xwe, li ser

çiyayê Cûdî ji keştiya xwe dake-
tine, ji xwe re di quntara çiyayê
Cûdî de gundek bi navê
Heştêyan ava kirine.. Ew gund
ta roja îro jî di pala çiyayê Cûdî
de ye. Xuyaye ku di pey gundê
Heştêyan re, bajarê Şernexê
hatiye avakirin û jêre gotine
Şarê Nûh anko bajarê Nûh an
şarê Nû. Bi dirêjiya demê û pir-
bûna mirovan re xelk ji herêma
Botan derketine û li dinyayê

belav bûne û weha kurdmanc li
cihê xwe, herêma Botan mane
û ji wan re hatiye gotin Kurd-
manc, anko (Kurd Man li Cî).

Di baweriya min de bajarê
Cizîra Botan ji kurdan re mîna
bajarê Mekke ye ji Ereban re.
Zimanê wê jî ji kurdan re mîna
zimanê Qureyşiyan ji ereban re ye..

Gelo hûn çi dibêjin?!
Konê Reş, 28.01.2015,

Qamişlo 03.08.2008.

Ezbenî! Bela bimire mirin jêre çêtire..
Ezbenî! Xincera ku ji kalan neyê der

Ya avêtinê ye..
Tivinga bê berik be
Mîna şîşa tenûrê ye..
Kum û kolozê ku
Serî gerim neke
Ne yê danînê ye.. û

Mirovê ku sinc û wijdan 
Wî ne hejîne 
Mirin jêre çê ye..

Ezbenî!
Bela bimire yê ku;
Ji ber bavê xwe fedî bike!
Li kul û xemên xuşka xwe

Guhdarî neke
Li diya xwe ne pirse
Adet û teqalîdên bav û kalên xwe
Jibîr bike.. 
Zimanê xwe di ser guhan re 
Bavêje û deriyê xwe ji ber 
dost û hevalan bi qepitîne
Bela bimire mirin jêre çêtire..

Barzanî: Dilopek xwîna pêşmergeyekî 
ji hemû samanên dunyayê buhatir e

Rûpelekî windayî; Hecî Îbrahîmê Qaso serokê eşîra Bûbilana
û  beşdar iya  w î  d i  b i rya ra  Kome leya  Xoybûnê  de

Kemal Burkay: KCK projeya dewletê ye

210 hezar û 60 kes li Suriyê hatine kuştin

Peyva Kurdmanc, Mezra Botan, Nûh Pêxember û Cûdî..

Konê 
Reş

www.a
rs

iva
ku

rd
.o

rg



D Î P L O M A T¹ 6 (297)7 9 - 15 Fevral, Şûbat, sal 2015

Hikûmeta Herêma Kurdis-
tanê ji destpêka vê salê ve dest
bi hinardekirina petrolê kir.

Di meha Gulana par de jî,
dest bi firotina petrolê kir.
Endamekî Parlamentoya Kur-
distanê dibêje, dahata firotin wê
petrolê, li sê bankên cîhanî tê
danîn ku yek ji wan Halk Bank a
tirkî ye. Li gorî zanyariyên
Rûdawê, niha Herêma Kurdis-
tanê rojane bêhtirî 400 hezar
bermîlên petrolê hinarde dike. 

Ji vê rêjeyê jî, 250 hezar
bermîlan li bendera Ceyhan a
tirkî dide kompanyaya SOMO
ya girêdayî Wezareta Petrola
Iraqê. Herwiha 150 hezar
bermîlên petrolê yên din jî bi
awayekî cuda difroşe. 

Cîgirê Serokê Komîteya
Samanên Siruştî li Parlamen-
toya Kurdistanê Dilşad Şeiban ji
Rûdawê re got: “Hikûmeta Kur-
distanê petrolê difroşe kompa-
nyayên cîhanê. Şirket jî
pereyên petrolê bi riya bankên
cîhanî ku hejmara hesabê
hikûmeta Kurdistanê li wan
heye, li wan bankan datînin.”

Li gorî Dilşad Şeiban, niha
dahata petrola Kurdistanê pir
kêm bûye: “Ji ber ku bihayê

petrolê li bazarên cîhanê
daketiye. Niha bermîleke pet -
rolê bi 38 heta 42 dolaran tê
firotin. Herwiha girêbendên
hikûmeta Kurdistanê girêben -
dên hevbeş in. Li gorî van
girêbendan, divê hikû meta Kur-
distanê xerciyên
deranîna petrolê
bide kompa-
nyayan.” Şeiban
wiha domand: “Ji
bilî qezen cê jî, ku di
navbera 25 heta %
30 ji bihayê firotina
petrolê ye. Ji hinek
kompanyayan re,
ev rêje digihîje heta
% 35 jî. Herwiha
xerciyên deranîna
petrolê û qezenca
kompanyayan jî
hene. Lewma tiştê
ku ji Herêma Kur-
distanê re dimîne,
di navbera 20 heta 25 dolaran
de ye bo her bermîleke petrolê.”
Hikûmeta Kurdistanê rojane
150 hezar bermîlên petrolê bi
40 dolaran ji xwe re difroşe ku
dahata mehekê dibe 180 milyon
dolarên amerîkî. Ev jî di
demekê de ye ku bo dabînkirina

muçeya mehane ya karmen-
dan, pêwistiya Hewlêrê bi
bêhtirî 600 milyon dolaran
heye. Derbarê egera bilindbûna
bihayê petrolê, pisporê aborî
Mihemed Selman dibêje: “Bi vê
hêsaniyê giran nabe. Daketina

bihayê petrolê ji şeş heta heşt
mehên din weke xwe dimîne û
kêmtir nabe. Dibe ku bihayê
petrolê di navbera 28 heta 38
dolaran de cih bigre.” 

Selman pêşbînî dike heta
dawiya sala 2016, bihayê
petrolê di wê xelekê de bizîvire:

“Bi hêsanî bihayê petrolê giran
nabe. Herwiha erzanbûna
bihayê petrolê kartêkirinê li ser
dahata petrol firotî ya Başûrê
Kurdistanê dike. Eger bihayê
petrolê nizm bibe, dahata petro-
la Kurdistanê jî dê kêmtir bibe.”

Berê li Kurdistanê
hate belavkirin ku
dahata petrola Kur-
distanê diçe bankeke
tirkî, bi navê Halk
Bank. Lê Cîgirê
Serokê Komîteya Sa -
manên Siruştî li Par-
lamentoya Kurdistanê
Dilşad Şeiban ji
Rûdawê re eşkere kir
ku hikûmeta Kurdis-
tanê: “Ji bilî wê hej-
mara bankê ya
hikûmetê li Halk Bank
a Tirkiyê, du hej-
marên bankê yên
hikûmetê yên din jî

hene ku dahata petrolê li wan tê
danîn. Yek ji van bankan
amerîkî ye û yek almanî ye.”
Şeiban got: “Ew dahata ku diçe
Halk Bankê, li gorî herdu
bankên din, pir kêmtir e.
Hikûmeta Herêma Kurdistanê
dikare destkariya wan pereyan

bike ku di wan hejmarên bankî
de hatine danîn. Tibabeke zêde
ji wan pereyan jî bi riya Banka
Kurdistanê ya Navneteweyî bo
Başûrê Kurdistanê tê guhastin
û dibe muçeya karmendan.”

Banka Kurdistanê ya
Navneteweyî bankeke taybet e.
Lewma gerek bû dahata wê
petrolê bo Banka Navendî ya
Herêma Kurdistanê bihata
guhastin. Dilşad Şeiban got: 

“Dora 84 bankên hikûmî li
Herêma Kurdistanê hene, lê ev
bank lokal in û ne navneteweyî
ne. Kiryarên petrolê û bankên
cîhanî jî bo guhastina pereyan
bi bankên navneteweyî re tevdi-
gerin.” Cîgirê Serokê Komîteya
Samanên Siruştî li Parlamen-
toya Kurdistanê Dilşad Şeiban
diyar dike ku: “Li Banka Kurdis-
tanê ya Navneteweyî, sindo-
qeke taybet heye ku jê re
dibêjin Sindoqa Muçeyan.”
Dilşad Şeiban di dawiya gotina
xwe de wiha dibêje: Ne ji mafê ti
kesî ye destkariya wan pereyan
bike, ji bilî hikûmeta Herêma
Kurdistanê. Sûda Banka Kur-
distanê ya Navneteweyî ji vê
proseyê tenê di guhastina
pereyan de ye.(Rûdaw)

Mesûd Barzanî Serokê Herêma Kur-
distanê li hev peyvîneke taybet de ragi-
hand ku, sînorên ku rêkeftina bi Sykes
Picot ê hatine xêz kirine ne sînorên
resen in û niha sînorên nû li navçeyê bi
xwînê têne xêzkirin. Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê li hev -
peyvîneke taybet de ragihand ku,
sînorên ku rêkeftina bi Sykes Picot ê

hatine xêz kirine ne sînorên resen in û
niha sînorên nû li navçeyê bi xwînê têne
xêzkirin. Serokê Kurdistanê di hev -
peyvînekê de li gel rojnameya Elheyat a
Londonî ragihand: "Sînorên ku rêkeftina
Sykes Picot xêz kirine ne sînorên resen
in û niha sînorên nû li navçeyê bi xwînê
di navbera welatan yan di hindurê wela-
tan de têne xêzkirin."

Navenda Nûçeyan - Endamê Rêve-
beriya KCKê Murad Karayilan got ku
dibe ku ew gerîlayên xwe yên ku li
Başûrê Kurdistanê şerê DAIŞê dikin
vekişînin. Murad Karayilan di merasîma
Armanç Kurdo yê ku li Kerkûkê li dijî
şerê çekdarên DAIŞê şehîd ketî de hel-
westa Herêma Kurdistanê rêxne kir û
ragihand ku dibe ku ew gerîlayên xwe
yên ku li Başûrê Kurdistanê şerê DAIŞê
dikin vekişînin.

Karayilan êrişa DAIŞê ya 29ê Çileyê
ya li Kerkûkê bi bîr anî û wiha got:
“Heger DAIŞê wê êrişê de serbiketiya dê

xeta parastina Kerkûkê têk çûba û
herwiha rafineyên petrolê jî dê
biketibana destê rêxistinê de. Ji ber
vê yekê jî gerîllayên me çûn
alîkariya pêşmerge û ew der
parastin.”

Karayilan anî ziman ku hin aliyên
Başûrê Kurdistanê wan wek
dagirkar dibîne û wiha got: 

“Dixwazin me wekî hêzekî ne
meşru bidin xuyandin. Ev yek ne
ramanek rast e. Em li wê derê şer
dikin û canê xwe didin. Em ji bo
parastina axa Kurdistana pîroz li wê

derê ne. Em ne ji bo propogandeyan li
wê derê ne. Hger ev rastî neyên
dîtin emê hêzên xwe jî wê
herêmê vekişînin.”

Endamê Rêveberiya KCKê
Karayilan diyar ku li eniya şer
gerîla û Hêzên Pêşmerge bi hev
re şer dikin lê fermandar nayên
ba hevdu û wiha pirsî: “Çima
meclîsek a leşkerî nîne? Çima
rêvebiryek hevbêş nîne?”

Karayilan daxwaza rêve-
bireyek hevbêş kir wiha got:
“Divê li ser bingehên yekîtiya
neteweyî gav bên avêtin û
hezêk hevbeş bê avakirin.” 

Yekitiya Kurdên Kazakistanê
bi daxuyaniyeke çapemeniyê
serkeftin û rizgariya Kobanî
pîroz û bimbarek kirin. Kurdên
Kazakistanê her wiha hêviya
azadiya Şingalê jî xwestin.

Yekitiya Kurdên Kazaksitanê
bi beşdariya gellek aka -
demîsyen, profesor, roj-
nameger, nivîskar, helbestvan,
karsaz û pêşewayên civatê li
avahiya Asambleya Gelên
Kazakistanê li hev civiya û
piştevanî, dilovanî û serbilindiya
xwe ya ji bo serfirazî û azadbû-
na bajarê Kobanî nîşan da.

Di kombûna Yekitiya Kurdên
Kazakîstanê de Serokê Kurdên
Kazakistanê akademîsyen û
profesor Kinyazê Îbrahîm û
akademîsyen û profesorê nav-

dar Nadirê Kerem (Nadir
Nadirov) li ser rizgariya Kobanî
axivîn û fikir û ramanên xwe
pêşkêşî civata amadebûyî kirin.

Wan akademîsyen û profe-
sorên kurdên navdar diyar kirin
ku careke din eşkere bûye ku
tenê yekitiya kurdan dikare riz-
gariyê ji kurdan re bîne.

Her du pêşengên civaka
kurdên Kazakistanê wekî mînak
jî behsa berxwedan û rizgariya
Kobanî kirin û eşkere kirin ku ji
ber yekitiyê Kobanî rizgar bûye
û hêviya wan ew e ku ev yekitî
bi awayeke xurtir berdewam
bike da ku mizginiya rizgariya
temamiya Şingalê û deverên
din ên Kurdistanê ji destê
terorîstan bigihîje wan.

Yekitiya Kurdan di dax-

uyaniya xwe de spasiyên taybet
li Serokê Herêma Kurdistanê û
Serfermandarê Kurdistanê
Mesûd Barzanî kir ku hêzên
pêşmerge ji perçeyekî Kurdis-
tanê, şandiye perçeyeke din ê
Kurdistanê. Her wiha di dax-
uyaniya Yekitiyê de silav li
hemû pêşmerge û şervanên
hemû perçeyên Kurdistanê re
hatiye kirin ku bi awayeke
qehreman li ber xwe dane, şer
kirine û bajarê xwe rizgar kirine.

Serokê Kurdên Kazakistanê
Profesor Kinyazê Îbrahîm piştî
kombûna kurdan li Asambleya
Gelên Kazakistanê diyar kir ku
ev 4 meh in keç û xortên kurdan
bi qehremaniyeke mezin li dijî
hêzên terorîstan şer dikin û di
encamê de bi baweriyeke xurt û

bedelên giran vî bajarê Roja -
vayê Kurdistanê rizgar kirine.
Kinyazê Îbrahîm eşkere kir ku

tevî ku ew 5-6 hezar kîlometre ji
Kurdistanê dûr in jî, dil û mejiyê
wan li Kurdistanê ye û şev û roj
fikra wan li ser miletê wan e.
Serokê Kurdên Kazakîstanê her
wiha diyar dike ku pêwîst e ji îro

pêve hemû hêzên kurd ji bo
jinûve avakirina Kobanî bixebitin
da ku bajarê Kobanî careke din

ava û şên bibe. Profesor Îbrahîm
anî ziman ku ji bo avakirina
Kobanî ew wekî kurdên Kazak-
istanê amade ne her cure
alîkariyê ji vî bajarê xwe yê
qehreman re bikin.(Rûdaw)

Mehane 180 milyon dolar dahata petrola Kurdistanê ye

Barzanî sînorên Sykes Picot ne resenin

Karayilan: Dibe ku em gerîlayên xwe ji Başûr vekişînin

Yekitiya Kurdên Kazakistanê: Aqûbeta Kobanî li Şingalê be
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Hewlêr û Bexda nakokiyên
xwe yên darayî çareser dikin

Hewlêr (Rûdaw)- Îro şandek ji komîsyona
petrol û gazê ya Parlamentoya Iraqê dê ligel
Serokwezîrê Herêma Kurdistanê Nêçîrvan
Barzanî û Wezîrê Çavkaniyên Xwezayî Aştî

Hewramî bicive. Serokê Komîsyona Petrol û
Gazê ya Parlamentoya Iraqê Arêz Ebdullah ji
Rûdawê re ragihand: “Emê di civîna xwe ligel
Hikûmeta Kurdistanê behsa nakokiyan bikin û
di wî warî de çi ji destê me were, emê bikin da
ku hemû arîşe werin çareserkirin.” Parla-
menterekî Kurdistanê jî dibêje piştî wê hevdît-
inê, dê komîsyona petrol û gazê ya Parlamen-
toya Iraqê ligel komîteya pîşesazî û enerjî û
çavkaniyên xwezayî ya Parlamentoya Kurdis-
tanê bicive. Derbarê wê hevdîtinê de, Endamê
Komîteya Pîşesazî û Enerjî û Çavkaniyên
Xwezayî Dilşad Şeban ji Rûdawê re ragihand:
“Di navbera herdu komîteyn de gellek xalên
hevbeş hene û hewl didin ku herdu alî nakokî
û kîmasiyên xwe çareser bikin.”

P a r l a m e n t e r ê  C H P :  
Erdogan MÎTê tesfiye dike

Navenda Nûçeyan - Parlamenterê CHPê yê
bajarê Konyayê Atila Kart dibêje, namzedbûna

Serokê MÎTê Hakan Fidan a ji bo hilbijartinan
tişteke li cîhde ye. Atila Kart di civîneke çape-
meniyê li Parlamentoya Tirkiyeyê de ragihand
ku dest ji kar kişandina  Hekan Fîdan tê wateya
ku dê serokekî din û rêveberiyeke din  rêve-
beriya MÎTê bike. Atîla Kart anî ziman ku,
Hekan Fîdan sindoqa reş a Serokomarê
Tirkiyeyê Recep Tayyip Erdogan bû û hemû
sirên dewletê û hikûmetê li cem wî û tîma wî
bû. Herwiha Kart got ku dema Fîdan ji wir
derkeve, dê pêvajoya tesfiyekirina tîma berê ku
gelek sir pêre ne, dest pê bike. Perlementerê
CHPê Kart îdia kir ku, Erdogan li dijî MÎTê
pêvajoyeke operesyonan dest pê dike. Alîkarê
Serokê Giştî MHPê Oktay Vural ji çapemeniyê
re raghand ku, ev di dîroka Tirkiyeyê de yekem
car e ku serokê MÎTê têkeve nav siyasetê ew tê
wê wateyê ku rêxistina MÎTê ku pêwîst e girê-
dayî dewletê be û bê alî be. Wek tê zanîn
Serokê MÎTê Hekan Fîdan ji bo ku bibe
namzedê hilbijartinên Parlamentoya Tirkiyeyê,
dest ji karê serokatiya rêxistina Mîtê kişandibû.

Mel ik  Ebdul lah  wê b i  
x w e  ê r î ş î  D A I Ş  b i k e

AVESTA KURD - Urdunê ragihand ku wê
melikê Urdunê Melik Ebdullah îro roja pênşemê
bi xwe bi balafireke es kerî
êrîşî bargehên DAIŞ bi ke.
Ev jî weke intîqa mekê tê li
dijî DAIŞ, ku pîlotê Urdunî
şewitan dibû. Şah Ebullah
serdana xwe ji bo Emerî-
ka qut kir û yekser veg-
eriya Urdunê û got şerê li dijî terorê wê ji her
demê bêhtir tundtir be. Roja sêşemê DAIŞ vîdy-
oyek belav kir, ku têde pîlotê Urdunî Meaz
Kesasbe dişewitîne. Meza Kesasbe, li Reqa piştî
ku balafira wî ketibû, ji aliyê DAIŞ ve dîl hatibû
girtin. Artêşa Urdunê di daxuya niyekê de ragi-
hand ku wê intîqam gelekî dijwar be.

Îro pênçşem 05.02.2015
birêz Mesûd Barzanî Serokê
Herêma Kurdistanê li gel şan-
dekî Herêma Kurdistanê bi
mebesta beşdarîkirina li Kon-
feransa Asayîşa Cîhanî ya li
bajarê Munîxê li rêya Firokx-
aneya Navdewletiya Hewlêrê
berev welatê Elmanya
birêket. Îro pênçşem
05.02.2015 birêz Mesûd
Barzanî Serokê Herêma Kur-
distanê li gel şandekî Herêma
Kurdistanê bi mebesta beş-
darîkirina li Konferansa

Asayîşa Cîhanî ya li bajarê
Munîxê li rêya Firokxaneya

Navdewletiya Hewlêrê berev
welatê Elmanya birêket.

Hêjayî gotinê ye Serokê
Herêma Kurdistanê bi
awayeke fermî ji bo vê konfer-
ansê hatiye vexwendin. Li vê
konferansê da ku çend rojek
didome, hejmarekî zêdeyê
Serokê welatan û Serok
Wezîr û pîsporên navdewletî
beşdar dibin. Biryar wiha ye
Serok Barzanî li konferansê
da gotarek pêşkêş bike û hej-
marek hevdîtin û çavpêkeftin
û civînan li gel berpirsên
welatên beşdarbuyê konfer-
ansê encam bide.

Parlamentoya Kurdistan li bajarê
Helbece civînek awerte saz kir û di
civînê de qanûna biwîlayetkirina Hele-
bce bi piraniya dengan pesind kir û bi vî
awayî Helebce dibe pêncem wîlayeta
başûrê Kurdistanê (Duhok, Hewlêr,
Kerkûk, Silêmanî û Helebce)

Bi vê minasibetê Nêçîrvan Barzanî
serokwezîrê Kurdistanê payamek
weşand û ev li jêr teksta wê peyamê:
Peyama min bo bajarê xweştiviyê Hele-
bce eve ku, bi vê minasibetê germitrîn
pîrozbahiya lê bikim, mseleya naskirina
Helebce weke wîleyetek berî ez bêjim
destkefte, ew heqê helebciyane ev ji bo
wan bê kirin, ne destkeft e heqê wane,
xelkê Helebce gelek êş û azar dîtine,

Helebce sembola berxwedana miletê
me bûye, li Helebceyê pênc hezar kes
ji encamê bikaranîna çekê kîmiyayî

şehîd kirin. Îro Helebce ne bi tenê
hêjayê biwîlayetkirinê ye, lê hêjayî
xizmetên zêdetir e. Min weke serokê

hikûmetê li kabîneya berê digel hevalên
xwe li civata wezîran û digel yên din,
em  bi hev re di vê pirosesê de beşdar-
bûn û ji bona biwîlayetkirina Helebce
me karên cidî kirin. Îro ez kêfxweş im
ku civîna parlamentoya Kurdistanê li
Helebceyê hat saz kiri. Kêfxweş im ku,
Helebce bû wîlayetek herêma Kurdis-
tanê û hêvîdar im ev pêngava hikûmeta
herêma Kurdistanê ji bo helebceyîyan
palderek manawî be û ji bo şehîdan û
malbatên wan dilrehetiyek be. Ez
dixwaz im, weke hikûmeta herêma Kur-
distanê, tekîd bikim ku, pêwîstiya Hele-
bce bi xizmetkirian zêde heye û em dê
di paşerojê de zêdetir xizmete Hele-
bceyê di hemû waran de bikin.

Navenda Nûçeyan – Hevserokê
Partiya Demokratîk a Gelan (HDP)
Selahattin Demîrtaş got ku wî di dema
ciwaniya xwe de hewl dabû biçe ser
çiyê lê rêberê wî hat girtin û ji ber vê
yekê ew neçû.

Selahattin Demîrtaş derbarê jiyana
xwe de agahî dan bernameyek a
televîzyona Haberturkê. Demîrtaş wiha
got: “Rojek ji Adara 1988an em li dibis-
tanê di dersê de bûn. Ji derve dengên
dirûşma hat me. Min wê rojê nas-

nameya xwe ya kurdî nas kir.
Mamosteyê me got Sedam Husên li
Helebçê kurdan qir dike. Min wê rojê
zanî ku Bi tesadufî ez neçûm.”

Demîrtaş anî ziman ku dema ew li
zanîngehê xwendevan bû hevalên wî
bandor li wî dikirin wiha domand:

“Hevalên min ji min re digotin hemû
kes diçin serê çiyê û tu dê ji xeynî
xwendinê çi bike. Min biryar da ez jî
biçim ser çiyê û tevlî refên gerilla bibim.
Bi tesadufî ez neçûm. Ezê çûbama lê

rêvebirê min hat girtin û min jî nekarî
biçim. Min nedizanî ezê biçîm kijan
çiyayî û ezê emanetê kê bibim.”

Îro în 06.02.2015 li yekemîn roja
Konferansa Asayîşa Cîhanî ya li bajarê
Munîxa Almanya birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê û şanda li
gel beşdarî li rêwresma vekirin û
birêveçûna Konferansê kirin.

Îro în 06.02.2015 li yekemîn roja
Konferansa Asayîşa Cîhanî ya li bajarê
Munîxa Almanya birêz Mesûd Barzanî
Serokê Herêma Kurdistanê û şanda li
gel beşdarî li rêwresma vekirin û
birêveçûna Konferansê kirin.

Her îro li yekemîn roja destpêkirina
çalakiyên Konferansa Asayîşa Cîhanî
ya Munîxê û li dema konferansê de
Serok Barzanî û şanda li gel, bi Xanim
Madeleine Albright Wezîra berê yê
Karubarê Derveyê Amerîka civiyan û li
civînê de rewşa siyasiya Iraq û Kurdis-
tanê û şerê dijî terorîstên Da'îşê guftû-
go kirin. Her wiha li yekemîn roja Kon-
feransa Asayîşa Cîhanî ya li bajarê
Munîxê Serok Barzanî û şanda li gel bi

cûda cûda li gel Sebastian Kurz Wezîrê
Derveyê Awusturya(Nemsa) û Vesna
Pusiç Wezîrê Derveyê
Hirwatîstanê civiyan û li
her dû kombûnê da şerê
Da'îş û êrîşa terorîstan
ya li ser asayîşa Kurdis-
tan û Iraq û navçe û
cîhanê û her wiha pey-
wendiya dû qolî ya di
navbera Herêma Kurdis-
tan û Awusturya (Nem -
sa) û Hirwatîstanê guftû-
go kirin.

Li beşekî dinê çalakiyên yekem roja
Konferansa Munîxê û li konferansê da
Serok Barzanî û şanda li gel bi amade-
bûna hejmarek endam Parlemen û
kesayetiyên siyasî û emnî yên Ewrupa
û Amerîka beşdarî civîneke taybet bûn
û têda rewşa meydanî û serkeftinên
hêzên Pêşmergeyên Kurdistanê û
çawayiya rûbirûbûna terorîstên Da'îş

xistin ber behs û guftûgoyan. 
Hêjayî gotinêye li van hevdîtin û

civînan da Mistefa Seyîd Qadir Wezîrê
Pêşmerge, Fuad Husên Serokê
Dîwana Serokayetiya Herêma Kurdis-
tanê, Felah Mistefa Berpirsê Fer-
mangeha Peywendiyên Derveyê
Hikûmeta Herêma Kurdistanê, Dilşad
Barzanî Nûnerê Hikûmeta Herêma Kur-
distanê li Almanya şanda li gel Serok
Barzanî bûn.

Hêzên Pêşmerge û şervanên
Yekîneyên Parastina Grl (YPG) li gundên
derora Kobanî pêşve diçin û heta niha
zêdetirî 100 gund ji destê DAIŞê derxis-
tine. Herwiha zêdetirî 15 çekdarên DAIŞê
ji çeperên şer li Kobanî ber bi Bakurê Kur-
distanê ve reviyan. Peyamnêrê Rûdawê li
çeperên şer li Kobanî, Imer Kalo ragi-
hand: “Şer û pevçûn di navbera hêzên
kurdî û rêxistina DAIŞê de li derdora

bajarê Kobanî berdewam dikin û hejmara
gundên ku ji rêxistina DAIŞê hatine riz-
garkirin 100 gund derbas kiriye.”

Imer Kalo wiha got: “Hêzên kurdî li
rojhilatê Kobanî derdora 20 km pêşve
çûne û şervanên YPGê bi piştgiriya top-
barana Pêşmerge û bombebarana bal-
afirên hevpeymaniya navdewletî, gihiş-
tine nêzîkî gundê Qeremox.”

Peyamnêrê Rûdawê wiha domand: “Li

aliyê başûrê Kobanî jî bi derdora 25 km,
hêzên kurdî li derdora gundê Kofî ne û li
ser rêya Helebê jî gundê Rovî derbas
kirine.” Kalo herwiha got: “Li aliyê
rojavayê Kobanê jî hêzên kurdî derdora
20 km pêşve çûne û niha li derdora gundê
Qereqo ne.” Peyamnêrê Rûdawê tekez
kir ku, “Duh zêdetirî 15 çekdarên DAIŞê li
rojhilatê Kobanî ji ber hêzên kurdî reviyan
û derbasî Bakurê Kurdistanê bûn.”

Barzanî beşdarî Konferansa Asayîşa Cîhanî ya li Munîxê dike

Peyama serokwezîr bo pêncemîn wîlayeta başûrê Kurdistan

Demîrtaş: Ezê çûbama ser çiyê lê…

Serok Barzanî li gel Wezîrên Awusturya û Hirwatîstanê civiya
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Almanya dîsa çekan
ji Kurdistanê re dişîne

Hikûmeta Almanyayê biryar da bi qasî 13
milyon euro çek û teqemeniyan bide Başûrê
Kurdistanê. Wezareta Parastinê ya Almanyayê
piştî civîna di navbera Şêwirmenda Almanyayê
Angela Merkel û Serokwezîrê Iraqê Heyder
Ebadî de, di daxuyaniyekê de hejmara wan çek
û teqemeniyên ku wê welatê wê bide Başûrê
Kurdistanê, eşkere kir. Li gor daxuyaniya
Wezareta Parastinê, Almanya wê 30 rokêtên li
dijî tankan, 203 çekên bazoka, 4 hezar û 80
tifeng, 40 demançe, 10 hezar bombe, 10 oto-
mobîlên veguhstina leşkeran, 10 amulans, 6
milyon û 500 hezar fîşek û gellek cilên zistanê
yên leşkerî bide Başûrê Kurdistanê. Wezareta
Parastinê ya Amerîka ragihand ku Neteweyên
Yekbûyî çend caran daxwaz kiriye ku alîkariya

Hikûmeta Iraqê û Başûrê Kurdistanê bê kirin û
hewlên zêdetir bên dayîn ji bo têkbirina rêxisti-
na DAIŞê. Di daxuyaniyê de hatiye gotin ku
Almanya wan alîkariya di çarçoveya rêkeftineke
navdewletî de pêşkêş dike.(Rûdaw)

Y P G  d a x w a z e k ê  j i  
s e r o k  B a r z a n î  d i k e

Rayîd Izedîn Temo ji Hêzên Pêşmerge li
Kobanê ragihand ku, ew dema 3 mehî, ku ji bo
mana Hêzên Pêşmerge li Kobanê hatibû
diyarkirin, bi dawî hat û ji bo mana wan YPGê
daxwaz ji Serok Barzanî dike ku dema mana
Pêşmerge li Kobanê dirêj bike. Rayîd Izedîn

Temo ji Hêzên Pêşmerge li Kobanê ji malpera
KDP.info re ragihand: “Ew dema 3 mehî, ku ji
bo mana Hêzên Pêşmerge li Kobanê hatibû
diyarkirin, bi dawî hat û bi wê mebestê me
berpirsekî pilebilind ê YPGê dît û daxwaz ji me
kirin ku dema mana me were dirêjkirin. Temo
wiha got: “YPGê mana Hêzên Pêşmerge li
Kobanê bi pêwîst dizane û daxwaz dikin ku
Serok Barzanî dema mana Pêşmerge li
Kobanê dirêj bike, me jî ew daxwaza wan
gehand berpirsên xwe yên leşkerî.” Derbarê
rewşa şerê herêma Kobanê wiha got: “Niha
şer û metirsî ji bajarê Kobanê dûr ketiye. Ji her
aliyekî Hêzên Pêşmerge û şervanan 20 km
pêşve çûne û gellek gund rizgar kirine.”

D e z g e h a  B a r z a n î  
alîkarî gihand Kobanî

Dezgeha Xêrxwaziya Barzanî alîkariyên
mirovî gihand sivîlên ku li bajarê Kobanî dimînin.
Li gorî Berpirsê
Alîkariyên Dezge-
ha Xêrxwaziya
Barzanî Îsmaîl
Ebdilezîz, Dezge-
ha Xêrxwaziya
Barzanî ew
alîkarî dane komîteya hawarçûnê ya Kantona
Kobanî. Edilezîz ji Rûdawê re  diyar kir, vêca ew
komîte dê wan alîkariyan li gorî pêwistiyên
sivîlên li nava Kobanî belav bike. Wî berpirsê
Dezgeha Xêrxwaziya Barzanî got, ev cara
çaremîn e ku em alîkariyên mirovî ji Kobanî re
dişînin. Alîkariyên ku Dezgeha Xêrxwaziya
Barzanî gihandi nava bajarê Kobanî, 400 par ji
kelûpelên xwarinê bûn, 20 par jî cil û sol û hin
tiştên din bûn. (Rûdaw)

Îro li Konferansa Asayîşa
Cîhanî ya li bajarê Mûnîxê
birêz Mesûd Barzanî Serokê
Herêma Kurdistanê û Angela
Merkel Şêwirmenda Alman -
ya yê civiyan. Îro li Konfer-
ansa Asayîşa Cîhanî ya li
bajarê Mûnîxê birêz Mesûd
Barzanî Serokê Herêma

Kurdistanê û Angela Merkel
Şêwirmenda Almanya yê
civiyan. 

Tê çave rêkirin ku di civî-
na Bar zanî û Merkel de şan-
dina çek û alî kariyên leşkerî
ya ji bo Hêzên Pêşmergeyên
Kurdistanê, mijara serekiya
vê civînê be.

Hewlêr (Rûdaw) – Serokwezîrê
Herêma Kurdistanê Nêçîrvan Barzanî li
Dubayî beşdarî “Lûtkeya Hikûmetê”
dibe. Biryar e ku îro Nêçîrvan Barzanî ji
bo konferansê here Dubaiyê.

Hat ragihandin ku Sekreterê Giştî yê
Neteweyên Yekbûyî Ban Ki Moon jî dê
tevlî konferansa li Dubaiyî bibe.

Lûtkeya Hikûmetê her sal ji
aliyê Îmaratên Ereb ên Yek-
girtî ve tê lidarxistin û serok,
serokwezîr û diplomatên
dewletan û rojnamevan beş-
darî konferasê dibin. Kon-
ferans li Dubaiyê sibe dest
pê dike û dê 3 roja bidome.

Cebar Yawer emîndarê
giştiyê wezareta karûbarên
pêşmerge û peyvdarê hêzên
çekdarên herêma Kurdistanê
li bajarê Hewlêrê di pireskon-
ferensekê de çend mijarên
giringên peywendîdar bi
cenga dijî DAÎŞê zelal kirin û
got ku, herêma Kurdistanê
qanûna pêkanîna gardiya
niştimaniya Îraqê red dike:

- Herêma Kurdistanê di
nav dewleta federaliya Îraqê
de,  qewareyekî hukimdarî
taybete û li gor destûra feder-
al, herêma Kurdistanê
pêşmerge, asayîş û polîsê
xwe heye û çênabe weke
wîlayetekê miamile bi herê-
ma Kurdistanê re bê kirin.
Ew qanûn (qanûna pêkanîna
gadriya niştimanî) ji aliyê
civata wezîrên Îraqê ve deng
li ser hatî dan ji bo wîlayetên
Îraqê ye û herêma Kurdistanê
wê qanûnê red dike. Yawer
got ku, civata wîlayeta
Kerkûkê jî wê qanûnê red
dike û bi fermî ev helwesta
xwe îlan kiriye. 

Ziyan û rewşa
pêşmergeyê Kurdistanê

Li dor ziyanên
pêşmergeyê Kurdistanê li
bereyên cenga dijî terorîstên
DAÎŞê, Yawe got ku, ji roja
10ê hizîrana sala 2014ê û
heta 3ê şiwata 2015ê hêzên

pêşmerge 999 şehîd û 4596
birînadar dane û gelek ji
birîndaran li nexweşxaneyên
navxwe, Tirkiye, Îran û
li Ewropayê tên çare-
serkirin. Li dor piros-
esa yekirina hêzên
pêşmergeyê Kurdis-
tanê got ku, ew piros-
esa berdewame û
wezareta pêşmerge
bersiva pirsên
komîteya karûbarên
pêşmerge li parlamen-
toya Kurdistanê daye.
Li gor peyvdarê hêzên
çekdarên herêma Kur-
distanê sedema texîr-
bûna yekirina hêzên
pêşmerge kirîza
êkonomî û şerê dijê DAÎŞê
ye. Yawer daxwaz ji kanalên
mediyayê yên herêma Kur-
distanê kir  ku, bi awayekî
pisporane û jîrane wêne,
vîdiyo û nûçeyên pêşmerge û
bereyên şer biweşîn in û bi
hişiyarî miamileyê pê re bikin
ji ber ku hemû ew nûçe bi
emniyet û selameta hêzên
pêşmerge girêdayî ne.
Rola pêşmerge li Kobanî

Cebar Yawer got ku, di
28ê çirya paşîn sala 2014ê
yekem karwanê hêzên
pêşmerge li ser daxwaza şer-
vanên wê deverê weke
hêzeke piştevaniyê çû

Kobanî û 38 rojan li wir man.
Hîngê 80% ji Kobanî di bin
destê DAÎŞ de bû, karwanê

duyem yê pêşmerge di roja
2ê çileya pêşîn çû Kobanî. Di
vê navberê de, di navbera
hinartina wecba yekem û
wecba duyem ya hêzên
pêşmerge bo Kobanî de,
77% Kobanî ji destê terorîs-
tan hat rizgar kirin. Di 15
çileya paşîna îsal de
wecbeya sêyem ya
pêşmerge çû Kobanî û heta
niha li wire û Kobanî bi
timamî hatiye rizgar kirin.
Niha DAÎŞ  zêdetir ji 25
kîlometroyan ji Kobanî dûr e
û zêdetir ji 50 gundan jî
hatine rizgar kirin.

Şerê çiyayê Şingalê û

operasyona azadkirina
Mûsilê

Emîndarê giştiyê wezare-
ta karûbarên pêş -
merge got ku,
operasyona azadkirina
çiyayê Şingalê rê xweş
kir ku gelek deverên
din û bi taybetî dev-
erên nêzîkî tixûbê
Suriyeyê bike vin jêr
destê pêş mergeyê
Kurdistanê û hatin û
çûyna terorîstan
zehmet bike. Niha bi
tenê nava bajarê Şin-
galê di destê DAÎŞ
deye û azadkirina wê
nehêsane ji ber ku,
derdûra bajêr hemû

hatiye mîn kirin ji aliyê
terorîstan ve. Pêş merge
dixwaz bi kêmtirîn ziyan û
şehîd bajêr azad bike. Yawer
got ku, hêzên pêşmergeyê
Kurdistanê bi tenê naçin nav
Mûsilê, divê pilan û hêzeke
taybet ji bo azadkirina Mûsilê
hebe. Niha hikûmeta Îraqê
mijûlî azadkirina Selahedîn û
Romadî ye, daku hêzên wê
bikaribin ji başûr û rojava
bigehin Mûsil û pêşmerge jî ji
bakur û rojhilat alîkariya
hêzên îraqî bike, Evy ek jî li
ser biryara hikû meta Îraq û
fermana serokê herêma Kur-
distanê dibe.

Di babetên serke yên
medyay cîhanî de serkeft-
inên Hêzên Pêşmerge cih
digirin. Helbet rojnameyên
cîhanî serkeftinên kurdan li
Başûrê Kurdistanê wek 2

dersan bo cîhanê be didin
xuyakirin. Herwiha
malperekî cîhanî jî dibêje,
Kurd, palewanê serkeftina
ser terorê ne. Hêjayî serxwe-

bûnê ne.
Dersa yekem: Êrişên

bejayî girîn bûn
Êrişên asmanî yên bal-

afirên şer ên hevpeymaniya
navdewletî û Amerîka ji bo

jinavbirina DAIŞê pir girîng
bûn, lê şikenandina DAIŞê
bêtir vedigere bo êrişên
Pêşmerge li ser erdê li
navçeyê, ji ber ku DAIŞ li ser

erdê bihêztirîn dewleta
terorîstî bû li cîhanê. Êrişên
asmanî ew çekdar paşve
venegerandin, lê Hêzên
Pêşmerge li ser erdê li hemû
eiyan pêşve çûne û çek-
darên DAIŞê şikenandine.

Hêzên Pêşmerge dersek
da cîhanê ku DAIŞ tenê bi
operasyonên asmanî têk
naçe û divê bi hêza bejayî
jinav biçe û lawaz bibe.
Hêzên Pêşmerge derbeyên
mezin li çekdarên DAIŞê
dane û ji piraniya axa Kurdis-
tanê bera wan dane, lewma
divê Amerîka û hevpey-
maniya navdewletî wê dersê
ji xwe re bigirin û piştevaniya
Hêzên Pêşmerge bikin.

Dersa duyem: Alîkariya
Hêzên Pêşmerge bo

Kobanê
Çûna Hêzên Pêşmerge

bo Kobanê rolekî mezin dît
di rizgarkirina wî bajêrî de, ji
ber ku dîsa girîngiya êrişên

bejayî derket, ji ber ku beriya
çûna Hêzên Pêşmerge bo
Kobanê, wê demê jî bal-
afirên hevpeymaniyê li wir li
DAIŞê didan, lê dîsa çek-
darên DAIŞê pêşve dihatin û
kêm mabû ku ew bajêr keti-
ba destê DAIŞê de, lê Hêzên
Pêşmerge yên bejayî çûn
Kobanê û wan û şervanan
karîn wî bajêrî bi temamî riz-
gar bikin.

Me dît ku metirsiya mezin
ya DAIŞê li ser Herêma Kur-
distanê bû, ji ber ku Kurdis-
tan xebatê jib o xewnekê
dike, ku dixwaze dewleta
kurdî ava bike û hêjayî wê
xewnê ne jî, lewma DAIŞê
hat ser wan da ku nehêle
kurd bigihên xwena xwe, lê
kurd li Herêma Kurdistanê bi
ciddî serkeftî bûn û DAIŞ
şikandin. Kurd, palewanê
serkeftina ser terorê ne..
Hêjayî serxwebûnê ne

Malpera Sltrib

Civîna Barzanî û Merkel destpêkir

Serokwezîr Barzanî diçe Dubaiyê

Şerê Şingalê û operasyona Mûsilê

Kurd hêjayî serxwebûnêne
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HAK-PAR'ın 13'üncü kuruluş
yıldönümü dolayısıyla düzenlenen pro-
gramda konuşan HAK-PAR Genel
Başkanı Fehmi Demir, Kürtlerin gasp
edilen haklarının iade edilmesi gerektiğini
ifade etti. Hak ve Özgürlükler Partisi’nin
(HAK-PAR) 13’üncü kuruluş yıldönü -
münde konuşan HAK-PAR Genel
Başkanı Fehmi Demir, Kürtlerin Kemalist
rejim tarafından gasp edilen haklarının
geri verilmesi gerektiğini belirtti.

Hak ve Özgürlükler Partisi (HAK-
PAR), kuruluşunun 13’üncü yıldönümü
nedeniyle Diyarbakır’da özel bir otelde bir
etkinlik gerçekleştirdi. Etkinliğe Hak-Par
eski Genel Başkanı Kemal Burkay ve
birçok Kürt siyasetçisi katıldı.

“Kürtler birlik olursa zafer kaçınıl-
maz değildir”

Bugün tüm gezegenin yeniden şekil-
lendiği gibi Ortadoğu’nun da yeniden
şekillendiğini belirten HAK-PAR Genel
Başkanı Fehmi Demir, “Artık bölgemizi
eski yöntemlerle yönetmek mümkün
değildir. Bu değişimi görmeyen Irak ve
Suriye’de yaşananlar gözümüzün
önündedir. İşgalci devletlerin Kürt halkına

dayattığı statüko çatırdıyor. Kürt halkının
haklarını gasp eden tüm devletler ve

yönetimler iyi bilmelidir ki mevcut
statükoya Kürt halkı razı değildir. Bu
statükoya artık değişmek zorundadır.
Eğer Kürtler el birliği olurlarsa zafer uzak-
ta değildir.” dedi.

“Kürtlerin gasp edilen hakları ver-
ilmelidir”

Parti olarak görüşme ve diyalogu

desteklediklerini ve sorunların barışçıl bir
yolla çözümünü istediklerini vurgulayan
Demir, şiddetin en başından beri çözüm
olmadığının altını çizdi.

Demir, “Gelinen noktada şiddeti kul-
lananlar da şiddetin çözüm olmadığını
kabul ediyorlar. Bizce bu sürecin silahları
bırakmaya yol açması olumludur. Bu
süreçte PKK artık silahları bırakacağını
dile getirilmelidir. Hükümet de çözüm yol-
unu açacak köklü adımlar atmalıdır.
Çözüm sürecinin Kürt halkının sorunlarını
çözeceğine inanmıyoruz. Şu ana kadar
atılan adımlar bizleri memnun etmedi.
Kürt sorununun çözümü ancak Kürtlerin
gasp edilen haklarının iade edilmesidir.
Bunun dışında atılan adımlar 95 yıllık
statükonun devamı demektir. Bu durumu
Kürt halkının kabul etmesi mümkün
değildir. Kürtlere verilecek çözüm Kürt ve
Türk halklarının eşit olarak görülmesiyle
geçer” ifadelerini kullandı.

“Yol kesme ve adam kaçırma faa -
liyetlerinden uzak durulmalıdır”

Kürtlerin kendi aralarındaki sorunlarını
barışçıl bir şekilde halletmek istediklerini
belirten HAK-PAR Diyarbakır İl Başkanı
Vasıf Kahraman ise, Ortadoğu’nun en
eski halklarından olan Kürtlerin ülkesinin
4 parçaya bölündüğünü ve Kürt halkının
yıllardır sömürü ve baskı altında acı ve
yoksulluk içinde bırakıldığını söyledi.

Kahraman, “Geçmişte halkımızın
aleyhine oluşturulan statüko bugün
çatırdıyor. Bizler bölgemizde ve dünyada
meydana gelen değişimleri iyi okumalı
hak ve özgürlük mücadelemizi inşa
etmeliyiz. Silahlı mücadele üzerine şekil-
lenen örgüt modelleri geride bırakıl-
malıdır. Yol kesme, adam kaçırma,
kepenk kapatma, iş araçlarının maki-
nalarını yakma ve Kürdistan pazarını
istikrarsızlaştıracak gerilim ve şiddet poli-
tikalarından özenle kaçınmak gerekir.
Artık silah, Kürt mücadelesinin zemininin
genişlemesi ve başarısı önünde engel
oluşturuyor. Biz silahlı mücadelenin son-
landırılmasını Kürtlerin çoğulcu bir şek-
ilde zemin oluşturmasını önemsiyor ve
destekliyoruz.” ifadelerini kullandı.  (M.
Sıddık Bilge-Ali Fidancı / İLKHA)

Peşmerge Bakanı Mustafa Seyid
Kadir Münih'te düzenlenen 51'inci Ulus-
lararası Güvenlik Konferansı'na katılan
tüm ülkelerin temsilcilerine Peşmerge'nin
IŞİD'e karşı kahramanca mücadelesini
anlattıklarını söyledi.

BasNews (Münih) - Peşmerge Bakanı
Mustafa Seyid Kadir Münih’te düzenle-
nen 51’inci Uluslararası Güvenlik Konfer-

ansı’na katılan tüm ülkelerin temsilciler-
ine Peşmerge’nin IŞİD’e karşı kahraman-
ca mücadelesini anlattıklarını söyledi. 

Almanya’nın Münih kentinde düzenle-
nen 51’inci Uluslararası Güvenlik Konfer-
ansı’nın son gününde BasNews’in soru-
larını yanıtlayan Peşmerge Bakanı
Mustafa Seyid Kadir, Kürdistan Bölge
Başkanı Mesud Barzani’nin öncülük ettiği

heyetin Kürdistan Bölgesi adınakonfer-
ansta hazır bulunduğunu belirtti. 

Konferans ve görüşmelerde
Peşmerge Güçleri’nin IŞİD’e karşı kahra-
manlıklarından bahsettiklerini vurgulayan
Seyid Kadir, görüştükleri tüm temsilci-
lerinde, Peşmergenin tüm dünya adına
teröre karşı savaştığını ve Kürdistan Böl-
gesi’ni tebrik ettiklerini ifade etti.  (z.c) 

Siirt, Antep ve Şırnak'ta 16 kişi gözaltı-
na alındı. Gözaltına alınanlar arasında
Şırnak Belediyesi Eş Başkanı Serhat
Kadırhan'da bulunuyor. Abdullah
Öcalan’ın özgürlüğü için başlatılan imza
kampanyası kapsamında açılan standlar
ve imza toplayanlara yönelik polisin
gözaltı operasyonları devam ederken,
Siirt, Antep ve Şırnak'ta 16 kişi gözaltına
alındı. Gözaltına alınanlar arasında Şır-
nak Belediyesi Eş Başkanı Serhat
Kadırhan'da bulunuyor.

Antep’in Nizip ilçesinde Öcalan’ın
özgürlüğü için başlatılan imza kampanyası
çerçevesinde, imza toplayan Antep DBP İl
Eş Başkanı Cahide Mutlu, HDP il yöneticisi
Mahmut Çelikay, HDP Nizip ilçe Eş
Başkanı Erkan Şahin ve Antep merkez ilçe

Şehit Kamil’in DBP’li yöneticisi Ali Aka
öğlen saatlerinde gözaltına alındı. Nizip
Emniyet Müdürlüğü’ne götürülen 4
yöneticinin gözaltına alınması için, “Siirt

Mahkemelerinin imza toplama kampa-
nyasına ilişkin aldığı yasaklama kararı
gerekçesi ile gözaltına alındıkları” karar
gerekçe gösterildi. Yaklaşık 4 saat gözaltın-
da tutulan yöneticiler Nizip Devlet Hastane-
si’ne çıkarıldıktan sonra serbest bırakıldı.
Geçtiğimiz günlerde de Urfa’nın Birecik
ilçesinde aynı neden DBP ve HDP’li yöneti-
ciler saatlerce ilçe emniyet müdürlüğünde
tutulduktan sonra serbest bırakılmıştı. 

SİİRT
Siirt’in Yeni Mahallesinde akşam saat-

lerinde Öcalan’a Özgürlük kampanyası
çerçevesinde imza toplayan 4 kişi gözaltı-
na alındı. Siirt Belediyesi Meclis Üyesi
Şemsettin Aykaç, DBP Siirt Merkez İlçe Eş

Başkanı Benda Erdemci, HDP Siirt İl
Örgütü Yöneticileri Emin Açıkça, Zeki
Çalapkulu Siirt Emniyet Müdürlüğü’ne
bağlı polisler tarafından gözaltına alındı.
Sağlık kontrolü yapılmak üzere Siirt Devlet
Hastanesi’ne götürülen 4 kişi buradan Siirt
Emniyet Müdürlüğü’ne götürüldü. 

ŞIRNAK
Şırnak'ın Cudi Mahallesinde de

Öcalan’ın özgürlüğü için başlatılan imza
kampanyası çerçevesinde, imza toplayan
Şırnak Belediyesi Eş Başkanı Serhat
Kadırhan ve HDP ve DBP il Yöneticilerinin
de aralarında bulunduğu 8 kişi gözaltına
alınarak Şırnak İl Emniyet Müdürlüğü’ne
götürüldü. Toplanılan imzalar hakkında
toplatılma kararı olduğu öne sürülerek 8
kişinin gözaltına alındığı belirtildi. 

Başbakan Yardımcısı Bülent Arınç,
AKP’nin geleceği konusunda endişeleri
olduğunu dile getirdi. Arınç, “Biz yüzde 50
oy alıyoruz. Fakat geriye kalan yüzde
50’de bir nefret söylemine dönüşüyor"
dedi. "Nihayet malzemesi insan olan bir
partiden bahsediyoruz" diyen Arınç,
"Emanet ehlinde olmalı. Onun bunun
yakınında, tarafında, şurasında, burasın-
da kesinlikle olmaz. ANAP’ı yıkan budur,
DYP’yi yıkan budur. Türkiye yönetilebilir
bir ülke olmaktan çıkabilir" diye konuştu.

CNN Türk’te katıldığı programda
"Eskiden sokağa çıkardık taraftarımız bizi
çok severdi. Karşıdaki muhalifler de saygı
duyardı. Şimdi bir nefretle bakış seziyo-
rum. Kemikleşme, kamplaşma var” diyen

Arınç özetle şunları söyledi:
'Anap’ı yıkan bu'
“Haksızlık yapmamış olmak lazım.

Haktan yana olmak lazım. Bu unsurları
yaşatırsak bizi top tüfek yıldıramaz. Ama
adalette, haksızlık yapmakta veya
emaneti ehline vermemekte, kısa devre
ve çıkara dayalı siyaset yapmakta adım
atmaya başlarsak veya birileri böyle bir
tehlikeyi karşımıza getirirse o zaman
sıkıntı olabilir. Böyle bir şey var mı Ak
Parti’de? Olabilir. Nihayet malzemesi
insan olan bir partiden bahsediyoruz.
Emanet ehlinde olmalı. Onun bunun
yakınında, tarafında, şurasında, burasın-

da kesinlikle olmaz. ANAP’ı yıkan budur,
DYP’yi yıkan budur. CHP’yi bu halde
bırakan budur. Bir tanesi bu. İkincisi de

biz yüzde 50 oy alıyoruz. Fakat geriye
kalan yüzde 50’de bir nefret söylemine
dönüşüyor. Biz eskiden sokağa çıkardık
taraftarımız bizi çok severdi. Karşıdaki
muhalifler de saygı duyardı. Şimdi bir
nefretle bakış seziyorum. Kemikleşme,
kamplaşma var. Bu bizim yüzde 50 oyu-
muza engel olmaz. Ama Türkiye
yönetilebilir bir ülke olmaktan çıkabilir. Biz
yumuşatmalıyız. Siyasette yumuşak dil
çok önemlidir. Bağırarak, çağırarak,
küçülterek onu güçsüz kılarak bir noktaya
getirdiğiniz zaman misal doğru mudur
bilmiyorum ama kediyi çok sıkıştırırsanız
sonunda yüzünüzü cırmalar."

Kürdistan Bölge Başkanı
Mesud Barzani, Amerikalı Sen-
atör John McCain ile
görüşmelerinin çok iyi geçtiğini
ve görüşmede Kürdistan Bölge-
si'ne daha fazla yardım edilmesi
gerektiği görüşünde hemfikir
olduklarını söyledi.

BasNews (Münih) - Kürdistan
Bölge Başkanı Mesud Barzani,
Amerikalı Senatör John McCain
ile görüşmelerinin çok iyi geçtiği-

ni ve görüşmede Kürdistan Böl-
gesi’ne daha fazla yardım
edilmesi gerektiği görüşünde
hemfikir olduklarını söyledi. 

Münih’te düzenlenen 51.
Uluslarası Güvenlik Konferası’na
katılan Kürdistan Bölge Başkanı
Mesud Barzani, Amerika’nın et
etkin senatörlerinden biri olarak
gösterilen John McCain ile
görüştü. 

Görüşmenin ardından Bas-

News’in sorularını yanıtlayan
Barzani, ”Görüşmemiz çok ver-
imli geçti. Peşmergenin IŞİD’e
karşı mücadeledeki rolünü,
Kürdistan Bölgesi’ndeki mülte-
cilere yardım ile Kürdistan’a
yardım ve desteklerin arttırılması
konularını ele aldık dedi. Mesud
Barzani, tarafların bu konularda
hemfikir olduklarını da vurguladı.
Almanya Başbakanı Merkel ile
gerçekleştirdikleri görüşmeye de

değinen Barzani, Merkel’in
Almanya’nın Peşmerge Güçler-

ine yeni yardımlar göndereceği
sözü verdiğini belirtti. (z.c)

'Kürtlerin gasp edilen hakları verilmelidir'

Siirt, Antep ve Şırnak’ta 16 gözaltı

Peşmerge Bakanı: Münih’teki toplatıya Kürdistan adına katılıyoruz

Arınç: Yüzde 50 AKP'ye nefretle bakıyor, ANAP gibi yıkılabilir

Barzani BasNews’e konuştu: McCain ile görüşmemiz verimli geçti
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Îro rojbûna Rojnameger û Nivîskarê
Kurdê naskirî Emerîkê Serdar e. Apê
Emerîk ango Emerîkê Dewrêş Serdaryan
8ê Sibata 1935ê li gundê Pampa Kurdan
ku niha jê re Sîpan dibêjin hatiye dinyayê.
Ew êdî îro kete 80 saliya xwe. Xwedê
canê sax, emrê dirêj bide Apê Emerîk. Ji
bo vê rojê ezê gotarekî xwe -careke din-
pêşkêşî we bikim ku tê de behsa Emerîkê
Serdar û du kesên din ên hêja dikim. Bi
hêviya ku bi dilê we be... Kerem bikin!

*** 
Emerîkê Serdar, Ezîzê Ziyo û Seyîdê

Mamo
Bavê we qet çûye Şerê Weteniyê? Lê

ku çûbe û venegeriyabe?
Ezê îro ji we re behsa sê lehengan

bikim... Serpêhatiyeke ji Ermenistanê,
yek ji Kazakistanê, yek jî ji Bakurê Kur-
distanê. Ji van her sê kesan, yek ji wan
kurdê êzdî, duduyê mayî jî kurdên misil-
man in…

Emerîkê Serdar, Ezîzê Ziyo Bedirxan
û Seyîdê Mamo. Her du navên destpêkê
naskirî ne, navdar in. Navdariya Emerîkê
Serdar sînorên Kafkasyayê derbas kiriye,
belayî dinyayê bûye. Her Kurdekî haya wî
ji edebiyat, rojnamegerî û nivîskariyê
heye, ked û emega Apê Emerîk dizane.
Dilsozekî ziman û edebiyata kurdî ye. Ne
tenê dilsoz, herwiha ew hosteyekî peyva
kurdî ye jî. Emerîkê Serdar êdî 80 salî ye
û piştî xebata 45 salan a rojnameya Riya
Teze, vê gavê li Yerevana Ermenistanê
tevî xanima xwe û keça xwe jiyana xwe
berdewam dike. 

Ezîzê Ziyo Bedirxan Kurdekî ji malba-
ta sirgunê ye. Li Kazakistanê hatiye
dinyayê. Nivîskar û karsazekî kurd e.
Malbata wî sala 1944ê bi fermana Stalîn
ji Gurcistanê ber bi Asya Navîn ve hatine
sirgunkirin. Herçî Seyîdê Mamo ye,
kesekî nenaskirî ye. Ji bilî malbat, eşîr,
gund û bajarê lê hatiye dinyayê pêve
kesek nas nake. Lê mirovekî teqwa,
nimêjker û nefsbiçûk bû. Kesên nas
dikirin dibêjin ‘Weliyekî Xwedê bû!’
Rehma Xwedê lê be, 3-4 sal beriya niha
li bajarê Batmanê li mala kurê xwe Silê-
man xatir ji jiyanê xwest. Xanima wî

Şefîqeya Ferman salek bû ku rehmet
kiribû. Saleke din ew jî bû cînarê Pîrê
Şefîqe. Dema bû cînarê xanima xwe ya
salan, sed salê xwe derbas kiribû.

Taybetmendiya her sê camêran jî ew
e ku bavê wan di dema xwe de çûne

şerên mezin ên cihanê. Bavê yekî ji wan
vegeriyaye, bavê herduyan mane li qada
şer. Kes nizane li kû, çawa û bi çi awayî
terka cihanê kirine.

Bavê apê Emerîk û bavê kekê Ezîz di
Şerê Cihanê Yê Duyemîn de, li ser navê
Artêşa Sor a Sovyetistanê çûne şer. Ziy-
oyê Bedirxan di şerê li dijî Hîtler de heta
Berlînê çûye. Birayê wî jî çûye şer lê
venegeriyaye. Dema apê Ziyoyê Bavê
Ezîz şeş sal paşê vedigere Tiblîsa
Gurcistanê, dibine ku ne jin, ne zar, ne
ber û pismam mane. Dema ew li leşk-
eriya Artêşa Sor e, Serfermandarê Artêşa
Sor û dewletê Kurdên Gurcistanê ber bi
Asya Navîn ve sirgun dike û li çolistanên
Kazakistan, Kirgizîstan û Ozbekistanê
belav dike. Sirguna li Kazakistanê dibe
para Ziyoyê Bedirxan. 

Piştî wê sirgunê 70 sal paşê, dema ku
kurê wî Ezîzê Ziyo Bedirxan li Alma Atayê
behsa sirgunî û belengaziya bavê xwe

dikir, gotin di qirikê de dibû girêk û tevî
hêsirên çavan wiha digot; “Bavê min digot
‘Xwezî ez jî venegeriyama, tu herî ji bo
hikûmeta Sovyetê şer bikî, 6 sal paşê
vegerî û bibîne ku Sovyetê jina te, zarokê
te, ber û pismamên te sirgun bike.’ Bavê

min di şer de birîndar bibû, gellek
madalyayên wî hebûn ku dewletê
dabûnê.” Emerîkê Serdar herdem di çavê
xwe de melûliyekê, di dile xwe de jî hes-
retekê dihewîne. Hesreta bavê çûyî û
careke din venegeriyayî. Îsal biharê,
dema min tevî ‘Mîrê Bilûrê’ Egîdê Cimo li
Yerevanê serdana wî kir, hêsir ji çavan
barandibû û bi dengekî lerzokî ji Apê Egîd
re gotibû; “Egîd kes nema, tenê ji yên
berê ez û tu man!” Çend meh beriya wê
sohbete, hevalekî wan Karlanê Çaçan jî
xatirê xwe ji wan xwestibû û bibû mêvanê
axa sar! “Her car, wexta ez bi cihekî ve
diçim, Zera min a biçûk timê dipirse:
“Bavo, tê kengê bêyî?” Ev pirsa wê ser-
hatiyeke derbasbûyî ya melûl tîne bîra
min. Her cara min ew pirs bihîstiye, ew
serhatî hatiye ber çavê min û ji min kirî ew
ne ku zehf zûda qewimiye, lê duh bûye.”

Di gotara li ser bavê xwe Dewrêşê
Serdar de Emerîkê Serdar wiha dibêje.

Ew bavê ku dema berpirsên hikûmetê
navê wî ji bo şer dinivîsin û dema ji cem
pîrik û diya wî dibin, jê dipirse; “Bavo tê
kengê bêyî?” Bavê ku di nav berpirsan de
jê dûr bûye û dibêje; “Hetanî…” hetanî îro
jî Emerîkê Serdar dipirse; “Hetanî
kengê?” Sala 1941 e, Emerîkê biçûk hê 6
salî ye. Dema bavê mirovan here şer û
venegere zor e! Gelo 50-60 sal çavê
mirovan li riya wî bavî be, hestekî çawa
ye?

Gotar dirêj e, her kurdek divê bixwîne.
Navê gotarê “Hetanî Kengê ye.” Li ser
înternetê jî peyda dibe. Lê dawiya gotarê
wiha ye û bi êş e:“Her car, wexta ez cîkî
de diçim, Zera min a biçûk timê dipirse:
‘Bavo, tê kengê bêyî?’

Û hertim rastiyê jê re dibêjim û wê
naxapînim, çawa bavê min bêy xwestina
xwe wî çaxî de hetanî niha min dixapîne!”

Ez bêm ser serpêhatiya Seyîdê
Mamo. Bav û herdu ap, ango mamên wî
diçin seferê. Dema seferê 2-3 salî bûye.
Ne bav vedigere, ne jî her mam. Demên
berê ji çûna şerê Osmaniyan re ‘sefer’
digotin. Ji ber ku li ber deste mamekî xwe
mezin dibe, navê wî dibe “Seyîdê Mamo”.
Ji sed salî zêdetir kir, heta van salên
dawiyê jî min nizanibû ku navê wî
Mihemed e. Wekî her kesên ku wî nas
dikirin; ji bo min jî, ji bo hemû zaro û
neviyên wî ew Seyîdê Mamo bû.

Hûn dizanin ji bo çi hesreta Emerîkê
Serdar û Ezîzê Ziyo Bedirxan ji bo min ne
xerîb e?

Ji ber ku Seyîdê Mamo bapîrê min e…
salihkevirbiri@hotmail.com

P Î R O Z B A H Î  
Pîrozbahî ji alîyê xebatkarên ko -

mela ``YEKITÎYA CIVATA KURDÊN
AZERBAYCANÊ`` û rojnama ``DÎPLO-
MATA KURD``. Em bi dilşa 80-ê salîya
Rojnameger û Nivîskarê Kurdê naskirî
kekê Emerîkê Serdar pîroz dikin, jêra
can saxî, emrê dirêj, li malbetê bexte-
warî , li jîyanê û xebatê serkeftinê dix -
wazin, her bijî. Bi hurmet û rêz, Tahir
Silêman, sernivîsarê rojnama ``DÎPLO-
MATA KURD`` Azerbaycan, Baku.

Kürdistan Bölge Parlamento-
su 5 Şubat'ta bir ilki gerçekleştir-
erek olağanüstü toplantısını
Halepçe ilinde gerçekleştirdi.
Toplantıda Kürdistan Bölgesi'nin
5'inci ili olan Halepçe'nin yeni
yönetimi, ihtiyaçları ve bütçesini
içeren yasa tasarısı görüşüldü.

Kürdistan Bölge Parlamento-
su 5 Şubat'ta bir ilki gerçekleştir-
erek olağanüstü toplantısını
Halepçe ilinde gerçekleştirdi.
Toplantıda Kürdistan Bölgesi'nin
5'inci ili olan Halepçe'nin yeni
yönetimi, ihtiyaçları ve bütçesini
içeren yasa tasarısı görüşüldü.

Halepçe 1850-1960 yılları
arasında Osmanlılar döneminde
Caf aşireti liderlerinden Caf
Muhammed Paşa tarafından
kuruldu. Caf aşireti mensupları
bu yüzden kendilerini
Halepçenin en eski yerlileri
olarak tanıtır. Bazı kaynaklara
göre ise bu kent Kürd Şiwekal
beyleri tarafından kurulmuştur.

Halepçe'nin ismine ilişkin de
çeşitli rivayetler bulunur. Kimi
rivayetler, Halepçe isminin böl-
genin coğrafik karakterine uygun
olarak Farsça hayret etmek
anlamına da gelen "Hecepca"
sözcüğünden geldiğini söyler.
Bazı rivayetlere göre ise,
"Helep-çe" ismi Suriye'nin ünlü
kenti Halep'ten gelmedir ve
Halep'in minyatür bir biçimini

andırdığı için bu ismi almıştır.
Yöre halkı ise Halepçe isminin
Kürdçe olduğunu, Soranca
"Aluçe, Haluçe" olarak adlan -
dırılan Erik-Alça meyvesinden
kaynaklandığını iddia ediyor.
Sülemaniye kentinin 76 km

kuzey doğusuna düşen Halepçe
kenti, Germiyen bölgesinin bir
bölümünü il sınırları içine alır ve
yüz ölçümü 1523 km2'dir. Doğu
Kürdistan sınırında bulunan
Halepçe kenti Suren, Siram,
Rengin ve Newer dağları arasın-
daki geniş vadide kurulmuştur.
Sirwan, Biyare ve Xurmal ilçeleri
Halepçe kentine bağlıdır.

Yazları çok sıcak, kışları ise
tersine soğuk olan Halepçe,
bahar ve sonbaharlarda da bol
yağış alır. Halepçe bölgesinin
verimli toprakları tarıma elveriş-
lidir. Halepçe kaza ve ilçe olduğu
1871 yılından bu yana 44 ayrı
kaymakam değiştirmiştir. İlk kay-
makamı 1871-1880 yılları
arasında Kürd Caf Muhammed
Paşa'dır. 1871'de Osmanlılar
tarafından Necef ile birlikte kaza
olan Halepçe, 1968 yılında Irak
Parlamentosu tarafından ilçe
statüsünde tanınmıştır. 22 Eylül

1999 yılında Kürdistan Parla-
mentosu'nda il olması için öneri
sunulmuş 31 Aralık 2013'te
Kürdistan Bölgesi Bakanlar
Kurulu tarafından bu öneri kabul
edilerek konu parlamentoya
taşınmıştır. Kürdistan Parlamen-

tosu 13 Mart 2014'te oy çok-
luğuyla Halepçe'nin il olmasına
karar vermiş, bu karar 16 Mart
2014'te Kürdistan Bölge Başkanı
Mesud Barzani tarafından onan-

mıştır. Halepçe 16 Mart 1988
yılında insanlık tarihinin şahid
olduğu en acı günlerinden birini
yaşadı. Saddam rejimi tarafın-
dan kimyasal silahlarla bombal-

anan kentte kadın, çocuk, yaşlı 5
bin kişi yaşamını yitirdi, binlerce
kişi de yaralandı. Halepçe bugün
bile bu insalık dışı katliamın
izlerini ve anılarını taşımaktadır.

Bu katliamın ardından
yeniden inşa edilen Halepçe'nin

bugünkü nüfusu 117 bin civarın-
dadır. Halepçeli aydınlar, Kürdis-
tan'ın 5'inci kenti olan
Halepçe'nin yeni bir kent
olduğunu ve bu yüzden hükümet

tarafından kentin kalkınmasına
her türlü desteğin verilmesini
istiyor. Halepçe'nin Kentleşmesi
Kampanyası Sözcüsü Dilawer
Yasin, Halepçe'nin kalkınması

için nüfus yoğunluğuna bakıl-
maksızın daha büyük bir bütçe
ayırtılması gerektiği, kentin
yeniden inşası ve örnek bir kent
olması için tüm çabaların sarf
edilmesi gerektiği görüşünde.
BasNews'e konuşan Yasin,
"Halepçe 5 Şubattan sonra
yepyeni bir başlangıç yaptı.
Kentte yeni bir tarihi aşama
başladı. Halk artık kendi hakkın-
da daha fazla karar sahibi ola-
cak ve kendi yönetimi ile iç içe
olacak. Ancak Halepçe kendi
ayakları üzerinde durmayı
başarana kadar desteklen-
melidir" diyor. Halepçeli kadın

gazeteci Direwe Mehdi ise,
kentin kalkınması, modern ve
örnek bir kente dönüşmesi
için projelerin geliştirilmesi,
hükümet tarafından bu pro-
jelere özenle yaklaşılması
gerektiği inancında. Mehdi'ye
göre, Halepçe'nin il olması
çok önemli bir adım ancak,
kentin yeniden dizaynı ve
yapılanması kadar, kay-
naklarının doğru değer-
lendirilmesi, halkın değişik
katmanlarının sorunlarıyla
ilgilenebilecek mekaniz-

maların kurulması ve işsizlik
sorununun giderilmesi gibi daha
bir çok önemli gündemin
Halepçe'yi beklediğini söylüyor.

Omar Aziz - BasNews

80 Saliya Rojnameger û Nivîskarê Kurd Emerîkê Serdar Pîroz Be!

Kürdistan’ın 5’inci ili Halepçe
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Federal Kürdistan Bölgesi
Başkanı Mesud Barzani, Sykes
Picot anlaşmasının yapay
olduğunu ve bölgede yeni sınır-
ların kanla çizildiğini ifade etti.

Londra merkezli el Hayat
gazetesinde yayımlanan röpor-
tajda Barzani, Irak’ın tek parça
olarak kalması için yeni bir sis-
temin gerektiğini belirtti.

Eski Irak’ın başarısız
olduğunu dile getiren Barzani,
"Haydar Abadi Irak’ın kurtarıl-
ması için son fırsattır. Eğer
kaderde Irak’ın tek parça
olarak kalması varsa, yeni bir
sisteme, yeni yönetim biçimine
ihtiyaç var. IŞİD ile savaş
Sünni bölgelerde yaşanıyor ve
tahribata sebep oluyor. Sünnil-
er, teröristleri uzaklaştırmak
için çabuk davranmalı. Sünnil-
er, onlar adına konuşan siyasi
liderliği belirlemeli" diye konuştu

IŞİD’in Kürt milletinin kaza -
nım larını hedef aldığını söy -
leyen Başkan Barzani, sonuç
alıcı bir savaş için ağır silahlara
ihtiyaç olacağını ifade ederek,
"Sykes Picot yapaydı. Bölgede
yeni sınırlar kanla çiziliyor" sap-
tamasında bulundu. Barzani,

"Almanya’da gelen Milan
tanksavar füzeleri çok etkili

oldu. O füzeler olmasaydı
savaş daha uzun sürebilir ve
daha fazla kurban verebilirdik"
dedi. Mesud Barzani, IŞİD’in
içinde Sovyetler Birliği, Arap
ülkeleri ve Iraklı emekli askeri
subayların yer aldığına dikkat
çekerek, silahlı mensup sayı -
sının da 50 bin olduğunu kay-
detti.

BARZANÎ: KERKÜK 
ASLA DAİŞ'IN ELINE

GEÇMEYECEK
Kürdistan bölgesel yönetimi

başkanı Mesûd Barzanî Irak
için yeni bir biçimlendirmenin
yapılması gerektiğini söyledi.
Barzanî ayrıca Kerkük'ün asla
DAİŞ çetelerinin eline geçme -
ye ceğini belirtti.

Kürdistan bölgesel yönetimi
başkanı Mesûd Barzanî Londra

merkezli El Hayat gazetesine
konuştu. Mesûd Barzanî Sykes-
Picot Antlaşması'na dik kat çek-
erek "Sykes-Picot Antlaş-
ması'nın sınırları bazı sınırla-
malar yaratmıştır. Artık bugün-
den sonra ülke içinde ya da
dışında sınırlar kan dökülerek
yeniden biçimlendiriliyor." dedi.

'Irak'ın yeniden 
düzenlenmesi gerekir'

Barzanî, Irak'ın bütünlüğü
konusunda ise şunları söyledi:
"Eğer Irak'ın tek parça olarak
kalması isteniyorsa, yeni bir sis-
tem ve yapılanmanın geliştirilme-
si gerekiyor." Barzanî ko nuş -
masının devamında peş merge
güçleri için silah isteyerek şunları
belirtti: "Bu terörist grubun (DAİŞ)
belini kırmak için peşmerge güç-
lerine ağır silahların sağlanması
gerekiyor. DAİŞ'e karşı yürütülen
savaş Saddam Hüseyin döne-
minde yürüttüğümüz savaştan
kat be kat ağırdır."

'İran peşmerge güçlerine
yardım etti'

Kürdistan bölgesel yönetim
başkanı DAİŞ'in nicel gücüne
de dikkat çekerek "Mevcut
durumda DAİŞ'in en azından 50
bin silahlı gücü var ve içlerinde
askeri uzmanlar da bulunuyor.
Eski Sovyetler, Irak, Suriye,
Özbekistan, Kazakistan ve
Çeçenistan emekli olmuş askeri
uzmanlar şu anda DAİŞ içinde
bulunmaktadır." dedi.

Mesûd Barzanî İran'ın
kendilerine askeri yardım yap-
tığını söyleyerek şöyle devam
etti: "İran'a bağlı Quds güçleri
komutanı Qasim Silêman ile
Hewler'de görüştükten sonra,
İran peşmerge güçleri için 2
uçaklık askeri yardım gönderdi.
Şu anda da İran'ın bu tür
yardımları dönem dönem
olmaktadır."

'Kerkük asla DAİŞ'in 
eline geçmeyecek'

Barzanî Kerkük şehrinin
DAİŞ çetelerinin saldırılarına
karşı savunması konusunda ise
şunları belirtti: "Şu anda
peşmerge gücümüz Kerkük'te-
dir ve başka bir güce ihtiyaç
yoktur, Kerkük asla DAİŞ'in
eline geçmeyecektir." RojNews

Annesinden koparılmış cey-
lan yavrusunun rüyasında tedir-
gin olması gibi, Kürdistan’dan
koparılıp savrulmuş tedirgin
dostlarım var sürgünde. Avrupa
açık mezarlığında, hava ile
teması olan demirin oksitlen-
mesi gibi,  gün gün eriyip gidiy-
orlar. Kimi yazar, kimi sanatçı,
kimi siyasetçi, kimi sinemacı..
Kürtlerin münevverleri yani.

İnansı nefessiz bırakan
kasvetli sürgün akşamlarında
kimiyle, Van Denizi’nin kıyısın-
da umutlarımızı suyun köpük-
lerine gömdük. Kimiyle, Ser-
hat’ın ilik donduran kışlarında
dengbej stranları eşliğinde,
umutlarımızı karanlığın sırtına
yükleyip gecenin sonunu
getirmeye çalıştık. Kimiyle,
lastik yanığı kokulu havada, Şır-
nak’ın ara sokaklarında panzer-
lerden fışkırtılan sularla
ıslandık. Kimiyle Dağkapı’da,
bel kemiğine zarar sandalyeler
üstünde çay içip daracık küçel-
erde top oynadık.  Anlaya-
cağınız, bedenleri sürgünde,
rüyaları ise hala Kürdistan’da

dostlarımın. Bunların yüzü suyu
hürmetine olsa da, Kürt toprak-
larının ırzına geçmiş bu imansız
savaşın bitmesini en çok
isteyenlerden biriyim. “Çözüm
Süreci” denilen garip pazarlık,
Kürdistan’da süregelen kirli
savaşı bitirecek gibi. Yüreğinde,
insana dair kıymık kadar bir
duygu olan herkes savaşın
bitmesine sevinir. Lakin savaşın
tarafı olunmaz.

Kürdistan’ın kara kaderi
olmuş bu kirli savaş bitmeli!

Fakat…
Gece karanlığında yangın-

dan mal kaçırırcasına olmamalı
bu pazarlık. Kürt halkı adına
masaya oturanlar, pazarlık
masasında ne alıp verdiklerini
Kürdistan halkına anlatmak
zorundadırlar. Bu görüşlerimizi
zaman zaman siyasi faaliyet
yürüten dostlarımıza da aktarıy-
oruz. Neler olup bittiğini sorgu-
ladığımızda görüyoruz ki, suya
yazı yazıyorlar. Hastasının

durumunu merak eden
refakatçinin, koridordan
geçmekte olan hasta bakıcıyı
sırf üstünde beyaz önlük var
diye doktor sanıp sorular sor-

ması karşılığında, hasta
bakıcının havaya girerek laf kal-
abalığı ile durumu geçiştirmesi
gibi, bu arkadaşlarımız da soru-
larımızı kalıplaşmış bir jargonla
geçiştirmeye çalışıyorlar. Biraz
sıkıştırdığınızda söyledikleri tek
şey var; “ Heval! Parti ve
Önderlik, bu sorduklarınızın
hepsini göz önünde bulun-

durarak duruma el koymuş ve
bu doğrultuda pazarlıklar yap-
maktadırlar.” Kuşkunuz varsa
deneyin, siz de benzer kalıplı
cevaplarla karşılaşacaksınız.

Oysaki, İngilizlerin ısrarlı
dayatmaları ve türlü türlü tek-
liflerine aldırış etmeyen Mahat-
ma Gandhi “Ben sizin bir tut-
sağınızım, pazarlık için bana
gelmeyin. Kapalı kapılar
arkasında ben pazarlık yap-
mam. Arkadaşlarım ve halkım
dışarıda gidin onlarla pazarlık
yapın.” Diyordu.

Milletin önündeki siyasiler
böyle de aydınları farklı mı?

Ne gezer!
Kürtlerin münevverleri, akıl

tutulması sendromu yaşıyorlar.
Siyasetçilere ayar veren yok.
“Yanlış yapıyorsunuz” diyen
yok. Danışmanlık yapan yok.
“Neler olup bitiyor yahu!” diye
serzeniş eden yok. Taraf olan-
lar, kendi söylediklerine kendi-
leri inanmayan “Yandaş medya”
da laf üreten ahali gibi olup
biten her şeyi laf ebeliği
yaparak geçiştiriyorlar. Muhalif
olanların durumu ise daha feci.
Fa'ûlün, fâ'ilün, fâ'ilât, mefâ'ilün,
fâ'ilâtün.. tarzındaki bıktırıcı
üslupları ile fi tarihindeki düş-
manlıklarını sürdürüyorlar.

Lafın özü; alengirli işlerin
pazarlığına benzeyen “Çözüm
süreci” savsatası, mayası ve
unu dengesiz konulmuş hamur
gibi daha çok su kaldırır.

M.Salih Erol
Salihmehmet_1@hotmail.com

Almanya'nın IŞİD ile
mücadele için Kürdistan Bölge
Yönetimi'ne 13 milyon avro
değerinde silah yardımı
yapacağı bildirildi

Almanya'nın IŞİD ile
mücadele için Kürdistan Bölge
Yönetimi'ne 13 milyon avro
değerinde silah yardımı
yapacağı bildirildi

Almanya Savunma Bakan-
lığı tarafından açıklanan listede,
Kürdistan Bölge Yönetimi'ne
gönderilecek silah ve mühim-
mat arasında, 30 milan
tanksavar, 203 adet bazuka, 4
bin 80 G3piyade tüfeği, 40 P1
tabanca, 10 bin el bombası, 10
"Dingo" adlı askeri nakliye aracı
ve 10 sıhhi araç, 6,5 milyon
mermi, kış için çeşitli giysiler ve

kişisel sıhhi malzeme yer alıyor.
Bakanlığın açıklamasında,

IŞİD'in Irak ve Suriye'de milyon-
larca insanın hayatını tehdit
etmeye devam ettiği belirterek,
IŞİD'in bölgedeki istikrarı tehlik-
eye attığı, bunun Almanya'nın
güvenlik çıkarlarını doğrudan
tehdit ettiği ifade edildi.

Birleşmiş Milletlerin IŞİD
tehdidini bir çok kez ele aldığı
ve Irak hükümetinin terörizmle
mücadele çabalarına destek
verilmesini istediğine işaret
edilen açıklamada, Irak
hükümetinin de BM üyelerinden
kapsamlı destek verilmesini
istediği kaydedildi.

Almanya'nın uluslararası itti-
fak içinde hareket ettiği ifade
edilen açıklamada, IŞİD'in son

aylarda kısmen durdurul-
masının ve geri çekilmesinin
başarıldığını, Almanya'nın da
şimdiye kadar yapılan yardım-
larla buna katkıda bulunduğu
belirtildi. Irak'taki merkezi
hükümet ile istişare edilerek
Kürdistan Bölge Yönetimi'ne
geçen yıl askeri yardım
yapıldığına işaret edilen açıkla-
mada, Alman hükümetinin şimdi
de yine Bağdat'taki hükümet,
uluslararası partnerler ve
Kürdistan Bölge Yönetimi ile
yapılan istişareler sonucunda
bu yardımın genişletilmesine
karar verdiği ifade edildi.

Açıklamada şimdi yapılacak
silah yardımın 13 milyon avro
değerinde olduğu kaydedildi.

Yeşiller Partisi Federal

Meclis Grubu Başkanı Anton
Hofreiter, Alman hükümetinin
aldığı bu kararı eleştirerek,
Almanya'nın daha önce gön-

derdiği silahların nerede
kaldığını Alman hükümetinin de
bilmediğini ifade etti.

Almanya'nın geçen yılın
Eylül ve Kasım aylarında
Kürdistan Bölge Yönetimi'ne 70
milyon avroluk silah ve mühim-

mat göndermiş daha sonra da
ülkeye getirilen 32
Peşmerge'ye, Bavyera
eyaletinde silahların kullanımıy-

la ilgili eğitim verilmişti. Alman
Meclisi de geçen hafta Alman
hükümetinin Peşmerge Güçler-
i'ne eğitim vermesi için bölgeye
yaklaşık 100 kişilik askeri eğitim
birliği gönderme kararını onay-
lamıştı. BasNews

Barzani: Yeni sınırlar kanla çiziliyor

Çözüm Süreci bilmecesini bilen var mı?

Almanya’dan Kürdistan’a 13 milyon 
avro  değer inde s i lah  yard ımı
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Президент США Барак Обама
направит в ближайшие дни на рас-
смотрение Конгресса проект новой
резолюции, санкционирующей приме-
нение военной силы против террори-
стической группировки "Исламское
государство" (ИГ). Как сообщили в
четверг американские СМИ со ссыл-
кой на неназванных сотрудников
аппарата Конгресса, речь идет, по
всей видимости, о будущей неделе.

Со своей стороны председатель
комитета по иностранным делам
сената Конгресса Боб Коркер (респуб-
ликанец, от штата Теннесси) фактиче-
ски подтвердил достоверность таких
выводов. "У меня есть сильное ощу-
щение того, что что-то вскоре посту-
пит. Мне кажется, что они (представи-
тели Белого дома) чрезвычайно близ-
ки (к завершению подготовки проекта
резолюции)", - отметил законодатель.

На просьбу уточнить, означает ли
это, что, по его оценке, текст данного
документа может поступить на Капи-
толийский холм еще до того, как зако-
нодатели разойдутся на короткие пар-

ламентские каникулы 16-20 февраля,
приуроченные к национальному
празднику - Дню президентов, Коркер
ответил: "Да, вероятно". "Мое ощуще-
ние заключается в том, что так оно и
будет", - сказал сенатор.

Вместе с тем, он добавил, что в
данном случае практически все зави-
сит от исполнительной ветви власти
и, естественно, не исключено возник-
новение в последний момент каких-то
осложняющих факторов, которые спо-
собны внести коррективы в этот гра-
фик. Администрация США утвержда-
ет, что имеющиеся у нее полномочия
и так позволяют ей вести нынешнюю
военную кампанию против группиров-
ки ИГ. Одновременно американское
правительство признает, что хотело
бы опираться при ведении этой воен-
ной операции на совершенно отдель-
ную новую резолюцию Конгресса,
который, в соответствии с конституци-
ей США, дает разрешение на приме-

нение национальных вооруженных
сил за рубежом.

И демократы, находящиеся у вла-
сти, и республиканцы, которые по ито-
гам ноябрьских промежуточных выбо-
ров в США целиком взяли под конт-
роль сенат и палату представителей
Конгресса, согласны с необходи-
мостью подготовки такой новой резо-
люции. Однако, каким именно будет
ее содержание, пока не ясно. Кроме

того, спикер палаты представителей,
республиканец Джон Бейнер (от
штата Огайо), занимающий в госу-
дарственной иерархии США третий по
значимости пост, настаивает на том,
чтобы после разработки новой резо-
люции на Капитолийском холме по
ней были открыты дебаты, чтобы ее
затем поставили на голосование.

Собственный проект резолюции
подготовил в конце января старший
демократ в спецкомитете по разведке
палаты представителей Адам Шифф
(от Калифорнии). Разработанный им
документ, в частности, прямо запре-
щает использование сухопутных
войск США в боевых операциях в
Ираке и Сирии. К нанесению ударов с
воздуха по живой силе и технике ИГ в
Ираке США приступили 8 августа, в
Сирии - в ночь с 22 на 23 сентября.
Участие в этой воздушной кампании
принимает и ряд других государств,
как западных, так и арабских.

По последним официаль-
ным данным, 999 солдат пеш-
мерга были убиты в ходе боев с
"Исламским государством" (ИГ)
с начала нападения ИГ на Ирак
в июне прошлого года. Джабар
Явар, пресс-секретарь мини-
стерства пешмерга, сообщил,
что 4596 солдат пешмерга были
ранены и проходят лечения
внутри страны или за рубежом.

Выступая на пресс-конфе-
ренции в среду, Явар заявил,
что его министерство "будет
делать все, что может", чтобы
помочь семьям погибших и

раненых пешмерга, и отметил
высокий моральный дух курд-
ских сил. "Наши храбрые войска

пешмерга показали уважение
прав человека и человеческого
достоинства даже на полях сра-

жений, и уважение международ-
ных военных конвенций",  ска-
зал Явар в ответ на вопрос об
размещенных в Интернете
фотографиях тел боевиков ИГ,
которые тащат по улицам Кирку-
ка. "Эти инциденты никоим
образом не отражают этику
пешмерга, и мы тщательно рас-
следуем любой военный про-
ступок и наказываем нарушите-
лей", сказал Явар. В интервью,
опубликованном во вторник,
президент Курдистана Масуд
Барзани заявил, что около 3000
боевиков ИГ были уничтожены

на курдских территориях, захва-
ченных ранее радикальной
группировкой. В прошлом меся-
це, после того, как курдским
лидерам было отказано в при-
глашении на  конференцию по
борьбе с ИГ в Лондоне, Барзани
выразил сожаление, что курд-
ские жертвы не были должным
образом признаны в мире.
"Очень жаль, что люди Курди-
стана приносят жертвы в заслу-
гу другим", сказал он.

На фото "Rudaw": Бригад-
ный командир Шерко Швани
был убит во время нападе-
ния ИГ на Киркук в прошлую
пятницу.

Похищенные боевиками
"Исламского государства" (ИГ)
дети подвергаются насилию в
различных формах. Об этом
говорится в докладе, опублико-
ванном Комитетом ООН по пра-
вам ребенка. Среди казней, при-
меняемых к детям представите-
лей религиозных и этнических
меньшинств, обезглавливание,
распятие и погребение заживо.
Девочек продают в сексуальное
рабство, а мальчиков исполь-
зуют в качестве смертников,
изготовителей мин, в качестве

живого щита или в качестве
информаторов. "Мы действи-
тельно глубоко обеспокоены
пытками и убийствами детей,
особенно тех, которые принад-
лежит к меньшинствам, но не
только из числа меньшинств",
говорит член комитета Ренате
Винтер. "Во многих местах дети
меньшинств были захвачены в
плен [и] проданы на рынке с цен-
никами на телах, они были про-
даны в рабство". Недавно опуб-

ликованные видео показывают,
как боевики ИГ весело обсуж-
дают продажу езидской девушки
за $ 100. Другое видео запечат-
лело момент "разминирования"
мальчика, который пришел в
город, опоясанный взрывчаткой.
"У нас были сообщения о детях,
особенно о детях, которые
умственно отсталые, которые
были использованы в качестве
террористов-смертников, скорее
всего, они даже не понимали,

что с ними происходит". "На
государстве лежит обязанность
защищать всех своих потомков.

Вопрос в том, как они собирают-
ся это сделать в такой ситуа-
ции", говорит Винтер.

Под подозрением оказался 31
житель Уфы и соседних населенных
пунктов. Все они, по данным оператив-
ников, участники террористической
организации "Хизб ут-Тахрир", ячейки
которой разбросаны по всему миру. В
домах задержанных обнаружена экс-
тремистская литература с подробны-
ми наставлениями как вести священ-
ную войну против неверных с целью
создания мирового халифата. 

Ту же цель преследует и "Ислам-
ское государство". По данным анти-
террористического комитета, на стороне
ИГИЛ на Ближнем Востоке уже воюют
850 россиян. Общая численность боеви-
ков на территории Ирака и Сирии вырос-
ла до 80 тысяч. И среди них не только
религиозные фанатики, но и те, кто
решил нажиться на идее священного
джихада. Потому перекрыть финансиро-
вание - самый эффективный способ
борьбы с террористами. С таким пред-
ложением Россия выступила в Совете
безопасности ООН. Основных источни-
ков доходов у ИГИЛ, согласно проекту
резолюции, три. Боевики получают день-
ги от торговли нефтью - так ИГИЛ зара-

ботает от одного до трех миллионов дол-
ларов в день. А ещё - продажи антиква-
риата и выкупа за захваченных ими
заложников. Резолюция должна запре-
тить странам иметь какие-либо финан-
совые отношения с террористами. Но
против неожиданно выступили США.
Американской стороне не понравилась
последовательность, с которой в россий-
ском проекте изложены данные о дохо-
дах "Исламского государства". "Основ-
ным их источником дохода была нефть.
Но теперь она им больше не является.
ИГИЛ меняется. Это совсем не та груп-
па, которой она была 7 месяцев назад",
- заявил официальный представитель

Пентагона Джон Кирби. На чем именно
теперь зарабатывают террористы Пен-
тагон не уточнил. Как не предложил и
альтернативного варианта действий.
Авианалеты на захваченные ИГИЛ тер-
ритории коалиция наносит с августа, но
все чего удалось добиться - сдержива-
ния боевиков. Зато жестокие показа-
тельные казни заложников радикалы
теперь проводят регулярно. Только за
последний месяц были казнены два
гражданина Японии, а попавший в плен
пилот Иордании сожжен заживо. "Это
сетевая структура, имеет разрозненные
бандформирования, хотя и многочис-
ленные суммарно. У них нет такого,
чтобы был какой-то лидер с уничтожени-
ем которого все это бы закончилось", -
говорит религиовед Роман Силантьев.
Обсуждение предложенной Россией
резолюции в Совбезе должно пройти
через несколько дней. И если документ
не будет принят, воздушные налеты
останутся по факту единственным спо-
собом борьбы с террористами. Одолеть
которых таким образом, по прогнозам
Вашингтона, удастся не раньше, чем
через 5 лет. kurdistan.ru

В Киркуке 
уничтожены 
130 боевиков

Источник в службе безопасно-
сти Киркука сообщил "BasNews",
что силам пешмерга и коалицион-
ным самолетам удалось уничто-
жить 130 террористов "Исламского
государства" (ИГ) на юго-западе
Киркука в то время, когда ИГ гото-
вились атаковать позиции пешмер-
га. Силы пешмерга силы, поддер-
живаемые авиаударами коалиции,
атаковали районы Мулла Абдулла
и Рашад, выбив оттуда исламистов.

СМИ: Обама направит в ближайшие дни в Конгресс 
текст резолюции о применении силы против ИГ

Министерство КРГ: 999 пешмерга были убиты в боях против ИГ

ООН: Террористы ИГ пытают и убивают детей

В Башкирии задержали более 30 предполагаемых террористов
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Президент Иракского Кур-
дистана Масуд Барзани
заявил, что силы пешмерга
готовы до конца бороться
против "Исламского госу-
дарства" (ИГ), если им будет
предоставлено оружие и бое-
припасы, в которых они остро
нуждаются. В беседе с кор-
респондентом лондонской
арабской газеты "Аль Хаят"
во вторник, он заявил, что с
начала нападений на курд-
ские территории боевиков ИГ
летом прошлого года, пеш-
мерга уничтожили более 3000
террористов.

"Мы готовы до последнего
бороться против террористов,
если нам будет предоставле-
но тяжелое вооружение, в
котором мы нуждаемся", ска-
зал Барзани. "Мы не позво-
лим, чтобы их зверства повто-
рились и никогда не простим
тех, кто убивает невинных

людей и похищает езидских
женщин". Войска пешмарга
ведут войну с ИГ на линии

фронта протяженностью 1600
км, при этом, часто боевики
ИГ оснащены лучше солдат
пешмерга. Решающая битва
против исламистских боеви-
ков ожидается в Мосуле, вто-
ром по величине городе

Ирака, который ИГ захватили
в июне прошлого года.

Президент Барзани ска-

зал, что пешмерга не будут
сражаться в этой войне в оди-
ночку. Но, что победа над ИГ
в Мосуле невозможна без
войск пешмерга, сражающих-
ся бок о бок с иракской арми-
ей и коалиционными силами.

"Я уверен, что мы можем
победить "Исламское госу-
дарство", но я должен при-
знать, что эта война еще
труднее, чем война против
армии Саддама",  сказал Бар-
зани. Президент также
сообщил, что в боях с ИГ
погибли 800 пешмерга, в том
числе, 10 генералов. "Это
была тяжелая цена, которая
была заплачена нашими
отважными бойцами, но мы
должны были заплатить ее,
потому что наша честь и
достоинство были поставле-
ны на карту", добавил он.

Барзани заявил, около
17000 квадратных километ-
ров были освобождены от
террористов ИГ, и что эта
радикальная группировка
больше не рассматривается
как "непобедимая".

Барзани поклялся, что
Курдистан будет стремиться к

"справедливости, а не мести".
"Мы не простим тех, кто

сотрудничал с этими дикаря-
ми, и помог им терроризиро-
вать невинных людей", доба-
вил он.  Курдский президент,
который часто посещал
фронт и лично руководил
многими операциями, сказал,
что ему пришлось узнать
много душераздирающих
историй о "героизме и муже-
стве" курдских солдат. 

"Я пошел, чтобы увидеть
мать троих братьев-пешмар-
га, ко то рые были убиты в
один и тот же день", вспомнил
он с печалью. "Это был труд-
ный момент. Я сказал ей, что
она стала матерью для всех
нас, и что все те, кто отдал
свои жизни, были ее сыновь-
ями. Она ответила, что у нее
есть еще два сына, которые
так же готовы отдать жизнь за
родину".

На этой неделе Соединенные
Штаты направили в Эрбиль несколько
вертолетов "Black Hawk", которые поз-
воляют проводить быстрые спасатель-
ные операции. Как сообщила в четверг
"Нью-Йорк Таймс", спасательные
команды и вертолеты будут использо-
ваться, в том числе, для розыска сби-
тых американских пилотов, совершаю-
щих полеты над Ираком и Сирией.
Согласно докладу "Таймс", инициатива
передачи вертолетов принадлежит
Объединенным Арабским Эмиратам
(ОАЭ) - которые являются членом
анти-исламистской коалиции.  После
захвата иорданского пилота Муаза
Юсефа в Сирии в декабре и его казни
путем сожжения на этой неделе, ОАЭ
приостановили свои боевые вылеты в
Ираке. "Когда чиновники Объединен-
ных Арабских Эмиратов обнаружили,

что большинство спасательных
команд и самолетов базируются в
Кувейте, они заявили, что их пило-
ты не будут летать до тех пор, пока
не будет налажена система
быстрого поиска и спасения",
пишет "The Times".

Газета утверждает, что Цент-
ральное командование США уве-
домило чиновников ОАЭ, "что они
поставили дополнительные спаса-
тельные вертолеты и членов эки-
пажа в Эрбиль". Газета цитирует
высокопоставленного американ-
ского чиновника, который заявил,
что "американские официальные
лица пытались преодолеть сопротив-
ление со стороны иракского прави-
тельства, которое возражает против
Эрбиля как места нахождения амери-
канских вертолетов и "V-22 Osprey" -

воздушных судов, способных взлетать
и приземлиться, как вертолеты, но

летающих как самолеты".
"Правительство Ирака выразило

озабоченность тем, что размещение
сложного американского вооружения в
Эрбиле, столице Иракского Курдиста-

на, может спровоцировать амбиции
курдов быть независимыми от Ирака",

пишет газета. США и другие
западные страны, такие как Вели-
кобритания, Германия и Канада,
создали военные базы в Курди-
стане, где обучают курдских воен-
ных использованию современно-
го вооружения в их борьбе против
"Исламского государства" (ИГ).

В конце прошлого месяца
Пентагон объявил об открытии
своего четвертого тренировочно-
го лагеря в  Эрбиле для подготов-
ки 100 солдат пешмерга. Кроме
того, старшие курдские чиновники

неоднократно жаловались, что Багдад
не спешит делиться международной
гуманитарной и военной помощью с
Региональным  правительством Курди-
стана (КРГ).

Командующий силами
пешмерга на Мосульском

фронте, Джамал Мухаммед,
сообщил в интервью "Bas-

News", что районы к северу от
Мосула, такие как Гуэр,
Махмур, Каске,  Ванке, Нава-
ран, Сноне,  Западный и Вос-
точный Тигр и Хазир, находят-
ся под контролем сил пеш-
мерга. По словам курдского
командира, освобождение
этих областях означает, что
пешмерга смогли блокировать

большинство дорог, соеди-
няющих город Мосул с Сири-
ей – основных маршрутов
поставок "Исламского госу-
дарства" (ИГ). "ИГ понимают,
что они потеряли свой самый
большой фронт, поэтому они
проводят больше атак в
попытке вернуть себе терри-
тории", добавил он. Мухам-

мед прокомментировал планы
по освобождению Мосула:
"Чтобы быть воплощенными,
они нуждаются в некоторые
факторах; один из них - иракс-
кая армия должна провести
наступление в районах вокруг
южной части города, как это
было сделано пешмерга на
севере".

Курдские силы самооборо-
ны в ночь на вторник освобо-
дили 10 деревень на востоке и
юге города Кобани, на севере
Сирии, сообщает курдское
агентство Фират. Защитники
Кобани — одного из крупней-
ших центров курдской автоно-
мии — 26 января заявили о
полном освобождении города
от боевиков террористической
организации "Исламское госу-
дарство". Спустя 4 месяца
боевых действий курдские
ополченцы полностью взяли
контроль над Кобани и пере-
шли в наступление с целью
освобождения захваченных
ИГ поселений в окрестностях
города.

По данным курдского
агентства, боевики ИГ на про-

тяжении последних трех дней
концентрировали тяжелую
технику и свою артиллерию к
югу от Кобани. Террористы
пытались остановить наступ-
ление курдов и вновь прибли-
зиться к границам города.
Однако в результате боев,
завязавшихся в ночь на втор-
ник, боевики были вынуждены
отступить. Несмотря на то, что
сам город уже освобожден и с
каждым днем ополченцы
отвоевывают все больше
деревень, возвращаться
домой мирным жителям, по
мнению защитников города,
пока небезопасно и некуда. За

время боевых действий, по
сведениям ливанского телека-
нала "аль-Маядин", было
повреждено или полностью
разрушено около 90% зданий.
Отступая, террористы остави-
ли в жилых зданиях множе-
ство мин и растяжек, а на ули-
цах города находится боль-
шое количество снарядов,
которые необходимо обезвре-
дить и уничтожить.

С начала наступления бое-
виков ИГ (16 сентября) на Айн
эль-Араб (арабское название
города Кобани) погибло более
1,2 тысячи человек. Около
двух тысяч мирных жителей

бежали в соседнюю Турцию.
Боевикам "Исламского госу-

дарства" в Кобани противо-
стоят курдские силы самообо-

роны при поддержке бойцов
военных формирований ирак-
ского Курдистана "Пешмерга".
С воздуха курдских ополчен-
цев продолжают поддержи-
вать самолеты ВВС междуна-

родной коалиции по борьбе с
терроризмом. kurdistan.ru

Курдский президент: Мы готовы сражаться с ИГ до конца

Курдские ополченцы продолжают 
освобождать окрестности Кобани от ИГ

Пешмерга взяли под контроль районы к северу от Мосула

США передали в Курдистан вертолеты, несмотря на протесты Багдада
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На стороне экстремистской
организации "Исламское госу-
дарство" (ИГ) в Ираке и в
Сирии воюет около 50
тысяч боевиков, которы-
ми руководят отставные
офицеры армий бывшего
СССР, Ирака и Пакиста-
на, заявил президент
автономного региона
Иракский Курдистан
Масуд Барзани в интер-
вью газете "Аль-Хаят",
издающейся в Лондоне
на арабском языке. По
словам Барзани, ИГ
является более серьез-
ным противником ирак-
ских курдов, чем регуляр-
ная иракская армия времен
правления Саддама Хусейна.

"У них есть эксперты из
разных стран мира: "даиш"

(устоявшееся в арабском
языке название ИГ) привлек
отставных офицеров армии

бывшего СССР из Казахстана,
Узбекистана, Татарстана и
Чечни. На их стороне также
военные специалисты из

Пакистана и большое число
офицеров старой саддамов-
ской иракской армии, а также к

ним присоединились
офицеры армий других
арабских стран", —
сказал он. По его сло-
вам, они руководят
"операциями смертни-
ков, использующих
заминированные авто-
мобили, снайперскими
обстрелами, и очень
точно используют
артиллерию, что под
силу только профес-
сионалам", продолжил
Барзани. По информа-
ции Барзани, боевики

захватили огромный арсенал
оружия, в том числе 1700 бро-
нированных автомобилей
Hummer американского про-

изводства, сокрушив и обра-
тив в бегство шесть иракских
дивизий в результате стреми-
тельного наступления на
северные районы страны в
июне прошлого года. Он доба-
вил, что в распоряжении бое-
виков находятся арсеналы
сирийской армии со складов и
частей, расположенных на
захваченных ими территориях
в Сирии. Барзани признал
эффективность ударов, нано-
симых самолетами коалиции
против ИГ, возглавляемой
США, отметив, что "без этой
помощи война с исламистами
займет больше времени и ста-
нет причиной большего коли-
чества потерь в живой силе".
Террористическая организа-
ция "Исламское государство"
провозгласила "халифат" на

захваченных территориях
Сирии и Ирака летом прошло-
го года. ИГ набрала наиболь-
шую силу во время действий
на территории Сирии, где вое-
вала против правительствен-
ных сил и приобрела репута-
цию одной из самых жестоких.
В результате действий боеви-
ков погибли несколько тысяч
мирных жителей, сотни тысяч
стали беженцами и еще
несколько тысяч человек
находятся в заложниках. США
при поддержке ряда союзных
стран с 23 сентября начали
наносить по позициям ИГ в
Сирии удары с воздуха, с авгу-
ста аналогичная операция
проходит в Ираке. При этом
США задействовали авиацию
без разрешения сирийских
властей.

Курдские женщины вступают в
ряды пешмерга, чтобы бороться с
"Исламским государством" (ИГ)
вместе со своими коллегами-муж-
чинами.

Пешмерга Кочар Доски расска-
зывает в интервью "BasNews":
"Мы давно выходим на поле боя
как женщины-пешмерга и мы
будем продолжать это делать".
"Мы обучены использовать тяже-
лое оружие, артиллерию и снай-

перские винтовки. Таким образом,
мы используем различные навы-
ки, в зависимости от того, что тре-
бует операция. Мы участвовали в
освобождении горы Синджар и в
столкновениях вокруг Хазра и
западного Тигра", пояснила она.

"Мы готовы и хорошо обучены
защищать Курдистан, как наши
курдские братья, однако нас всего
лишь 75 женщин на этом фронте",
сказала Доски. kurdistan.ru

"Исламское Государство" (ИГ) создало
батальон курдских баасистов для проведе-
ния наступательных операций против сил
пешмерга Курдистана. Как сообщает "Bas

News", по мнению курдских военных, этот
шаг – попытка деморализовать успешно
наступающих пешмерга. Так, командир Джа-
мал Мухаммед говорит, что "с тех пор, как
силы пешмерга взяли под свой контроль
стратегически важный переход Каске, кото-

рый соединяет Ирак и Сирию, боевики ИГ
постоянно атакуют в попытке вернуть конт-
роль над дорогой".  "Теперь ИГ использует
своих про-баасистских курдских членов в

качестве пропаганды борьбы с пеш-
мерга. ИГ хотят взять под контроль
курдский города, так как они ведут
наступление на Киркук. Но их мечта
никогда не сбудется, и они потерпят
крах", говорит он. Утром пятницы
боевики "Исламского государства"
попытались атаковать находящийся
под контролем пешмерга город Кир-
кук через контрольно-пропускной
пункт Мактаб Халид в южной части
провинции. Группа боевиков скрыва-
лись среди арабских семей, прибыв-
ших к КПП из охваченных войной
районов Ирака в поисках приюта.

Курдские СМИ сообщают, что большинство
из участвовавших в операции боевиков, при-
были из Иордании. Террористам удалось
захватить отель в центре города, который
они удерживали сутки. В воскресенье силы
пешмерга убили последнего из нападавших.

Глаза пешмерга
Грязные пальцы палача

были на его голове, это его
последние минуты. До смерти
осталось несколько секунд, и
в этот момент пешмерга смот-
рел в объектив палачей.

В глазах не было ни следа
страха, не было гнева, только
немного упрека. Он смотрел
на весь мир, на всё человече-
ство и самое главное, на всех
курдов и весь Курдистан.

Худжам Сурчи отец 12
детей, живущих в доме где
царит беднота и недостаток,
он был солдатом - вернее
пешмерга. Он, идущий перед
смертью, на Родине где нет
нехватки во врагах, бандитах
и жестокости. Во время
захвата города Мосул терро-
ристами ИГИЛ он попал в
засаду и был взят в плен, 6
месяцев не видел свою
семью, оторван от своего
дома и детей. Он был пленни-
ком в руках своры варваров,
которые подписались под
всеми видами злодеяний и
зверства. ИГИЛ, застряв в
Мосуле после полученного
отпора в Иракском Курдиста-
не и позже в Кобани, уже зна-

комым им способом снова
казнят пленников.

Последней жертвой был
Худжам Сурчи.

Прежде чем убить отца 12
детей, головорезы ИГИЛ сде-
лали фото пешмерга. Они не
догадывались, что этот исто-
рический кадр разожжет
сердца, добавит ярости и рве-
ния всем курдам. Это фото
вписало его в историю,
отпечаталось в душе и вреза-
лось в память.

Пронизывающие глаза
Худжам Сурчи...

Эти глаза как будто были
картиной всей истории кур-
дов. Истории, где свидетелем
несправедливости и издева-
тельств было всего человече-
ство. В этих глазах Халепче,
Анфаль, Шенгал, Кобани,
Робоски...

Может быть поэтому фото
так задело курдов и стало
причиной горести, которое
переросло в большую ярость
и гнев против ИГИЛ. C другой
проклятой стороны, эти гряз-
ные пальцы палача на его
голове принадлежат... курду,

который вступил в ИГИЛ
после захвата города Мосул.
Ранее приспешники этого
ИГИЛовца были убиты сила-

ми пешмерга.
По полученным данным,

спустя несколько дней после
этой казни, он и стоящий
рядом кудрявый террорист
были уничтожены... так что
кровь, опалившего сердца
пешмерги, не осталась не
отомщенной. Однако это не
стало утешением, несмотря
на то что он отомщен. Потому
что у настолько печальной
истории, после множества
мучений и горя, ежедневно

десятками хоронимых сыно-
вей, у этого народа теперь
может быть только одно уте-
шение - независимая и сво-
бодная страна.

Ни у кого не должно быть

ни малейшего сомнения по
этому поводу... после столь-
ких пролитых кровей и наси-
лия в Иракском Курдистане,
только одно единственное
может быть защитой курдов -
это свободный независимый
Курдистан. В ходе продол-
жающейся войны, в течение
нескольких месяцев, США
передало курдам только 10
процентов от всей военной
помощи Ираку. Из получен-
ных 250 бронемашин только

25 единиц выделено кур-
дам.....Так на чьих плечах
тяжесть войны, с кем больше
всего воюет ИГИЛ, - конечно
же с курдами. Ведь только в
Северном Ираке бои идут на
площади 1500км между кур-
дами и этими группировками.

Говоря коротко, на этих
землях уже долгое время кур-
дов могут защищать только
сами курды. Каждый должен
понять, что на этой разделен-
ной и кровоточащей земле
целью является не "демокра-
тическая Сирия" или " демо-
кратический Ирак", а в пер-
вую очередь свободный и
независимый Курдистан. Это
обязанность партий и лиде-
ров находящихся в Иракском
Курдистане, а также в других
частях. Курды нуждаются в
безопасном, независимом и
сильном Курдистане.

Именно поэтому, даже под
лезвием палача, он не испы-
тывал ни толики страха...был
только пробирающий укор
этих глаз, смотрящих на тебя,
КУРДИСТАН!

Хусеин Аладах
Перевод с турецкого -

Гасанов Р.А.

Барзани: боевиками ИГ командуют экс-офицеры из СССР, Ирака, Пакистана

Женщины пешмерга воюют с ИГ"Исламское Государство" 
формирует курдский батальон

Глаза пешмерга
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Премьер-министр Регионального правительства Курдиста-
на (КРГ) Нечирван Барзани пообещал, что его правительство
поможет армян-
ским бизнесме-
нам инвестиро-
вать в Курдиста-
не. Во вторник в
Эрбиле Барзани
встретился с
пос лом Армении
в Ираке, Каре-
ном Григоряном,
и сопровождаю-
щей его делегацией. Стороны обсудили культурные и соци-
альные отношения между армянским и курдским народами, и
способы их развития. Григорян заявил, что Армения откроет
свое Генеральное консульство в Эрбиле в июне этого года, и
что в конце февраля начнут курсировать два прямых рейса в
неделю между Эрбилем и Ереваном. Барзани тепло привет-
ствовал эти новости, заявив, что КРГ намерено всячески
помогать армянским инвесторам в Курдистане.

Двадцать четыре тысячи людей, спасающихся от "Ислам-
ского государства" (ИГ), смогли разместиться в новом лагере
возле северного города Курдистана - Дохука. Лагерь был раз-
работан с учетом выхода за рамки базовых потребностей его
жителей. Хотя он еще не полностью закончен, в ближайшие
месяцы он сможет предложить несколько парков, библиотеку,
школы, медицинский центр, интернет-центр и баскетбольные
площадки. "Наша цель  - не только предоставить жилье, но и
предложить территории района, чтобы облегчить страдания
беженцев и возродить их надежды", говорит Зирак Хамад,

представитель курдской
группы "Rwanga",
постро и вшей и управ-
ляющей лагерем. Боль-
шинство жителей лаге-
ря явля ются членами
езидского сообщества
из Синджара (Шангала),
над которым террори-
сты "Исламского Госу-

дарство" (ИГ) совершили геноцид в августе 2014 года, захват
в рабство тысячи людей и вынудив бежать 340 000 езидов. По
оценкам агентства ООН по делам беженцев, 330 000 внут-
ренне перемещенных лиц в Ираке до сих пор живут в непод-
ходящих жилищах, которые не в состоянии защитить жителей
от суровых зимних условий, в частности, в расположенном на
севере Курдистане. Новый лагерь "Qadiya" не предназначен
для постоянного проживания. Семья из нескольких человек
должна разместиться на 15 кв.м. Но сборные домики лучше,
чем палатки, защищают от холода, в них установлены теле-
визоры с плоскими экранами, и есть по три пары новой обуви
в каждой спальне. "Мы очень рады видеть этот проект, и
надеемся, что он облегчит страдания его жителей", говорит
Сафин Дизайи, представитель Регионального правительства
Курдистана. "Мы просим частных лиц и компании продолжать
их усилия и помощь внутренне перемещенным лицам". Сей-
час, в разгар бюджетного кризиса и военного противостояния
исламистам, Курдистан пытается справиться с притоком
новых беженцев из других частей Ирака.

Армения откроет Генеральное 
консульство в Курдистане

В четверг президент Курди-
стана Масуд Барзани напра-

вился в Германию, чтобы при-
нять участие в конференции по
безопасности в Мюнхене, где
мировые лидеры обсудят гло-
бальные проблемы, в том
числе войны в Сирии и Ираке и
кризис беженцев, спровоциро-
ванный ими. Барзани, который
возглавляет курдскую делега-
цию, как ожидается, выступит с
речью и встретится с мировы-
ми лидерами в кулуарах трех-
дневного заседания, которое
открывается в пятницу. Курди-
стан находится на переднем
крае войны с боевиками, борю-
щимися под знаменем "Ислам-
ского государства" (ИГ). Курди-
стан также принял около 1,5
миллиона беженцев, которые
стали огромным бременем для
автономного региона, чье

собственное население состав-
ляет примерно 5 миллионов

человек. Ядерные переговоры
с Ираном, вспышки лихорадки
Эбола, кибер-терроризм, вой на
в Украине и другие вопросы
также стоят в повестке дня кон-
ференции. Канцлер Германии
Ангела Меркель примет миро-
вых лидеров, среди которых
вице-президент США Джо Бай-
ден и президент Украины Петр
Порошенко. 60 представителей
министерств иностранных дел
и обороны стран мира также
будут гостями 51-й  Мюнхен-
ской конференции по безопас-
ности, в том числе госсекре-
тарь США Джон Керри и его
российский коллега Сергей
Лавров. Немецкий дипломат
Вольфганг Ишингер, главный
организатор мероприятия, ска-
зал, что встреча состоится в то

время, когда мир сталкивается
с "небывалым подъемом в
условиях глобальных кризи-
сов". "Мы живем в эпоху распа-
да порядка", сказал он, под-
вергнув критике бессилие
Организации Объединенных
Наций.

Россия представила про-
ект резолюции о пресече-

нии финансирования
"Исламского государства"

Россия в Совете Безопас-
ности ООН представила про-
ект резолюции, нацеленный на
пресечение потоков финанси-
рования "Исламского госу-
дарства". Об этом сообщил
корр. ТАСС пресс-секретарь
постоянного представитель-
ства РФ при всемирной орга-
низации Алексей Зайцев.

По его словам, документ
призван предотвращать
извлечение исламистами при-
были от продажи нефти, добы-
той на захваченных террито-
риях в Сирии и Ираке, от конт-
рабанды антиквариата и похи-
щения заложников. "Проект
резолюции уже представлен и
обсуждается. Мы надеемся,
что он будет принят Советом
Безопасности в ближайшие
дни", - уточнил Зайцев. Он
отметил, что дата рассмотре-
ния резолюции станет извест-
на позднее.

Ширин Хусни, член
финансового комитета при
парламента Курдистана,
сообщил "BasNews", что на
прошлой неделе министр
экономики и финансов
Регионального правитель-
ства Курдистана (КРГ) Ребаз
Мухаммад Хамлан сообщил
новую информацию о нефтя-
ных доходах Курдистана.
"Министр рассказал нам, что $
100 млн., полученные за счет
продажи нефти, были внесены
на счет в Центральный банк
США и готовы к передаче в
Курдистан". "По словам мини-
стра экономики и финансов,
деньги будут отправлены в два
платежа, и  первый платеж
будет отправлен на этой неде-

ле", добавил он. Хусни также
сооб щил, что эти деньги пой-
дут на выплату декабрьской
заработной платы государст-
венным служащим. Курдистан
экспортирует нефть с 22 мая
2014 года. С тех пор было
отгружено 42 танкера, нефть с
которых была продана на
сумму $ 3 млрд. "США согласи-
лись направить деньги, так как

это нефтяные доходы Кур-
дистана, и нефть была
экспортирована до заклю -
чения сог лашения между
Эрбилем и Багдадом в
декабре прошлого года",
сказал депутат. 

Согласно соглашению,
заключенному между
США и Ираком в 2003 году,

часть доходов от добычи неф -
ти Ирака и Курдистана хранит-
ся в Федеральном банке США.
По словам Хусни, "министр
финансов объяснил парла-
менту, что у КРГ есть также
нефтяные деньги в немецких и
британских банках, и что есть
план их передачи в Курдиста-
не. Дата этой передачи не
сообщалась". kurdistan.ru

Президент Барзани присоединится к мировым лидерам 
на Мюнхенской конференции по безопасности

$ 100 млн. нефтяных доходов Курдистана 
п о с т у п я т  и з  С Ш А  н а  э т о й  н е д е л е

Для езидских беженцев 
открыт новый лагерь
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